

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914

## Myanma Alinn Daily

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၂ ရက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့၊ အတွဲ [၅၄]၊ အမှတ် [၃၃၁]

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်  
ဥဘောက်ကစ္စတန် လွတ်လပ်ရေးနေ့ သဝဏ်လွှာများပေးပို့

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁  
၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင်ကျရောက်သော ဥဘောက်ကစ္စတန် သမ္မတနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယ၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်ထံမှ ဥဘောက်ကစ္စတန်သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ အစ္စလမ် ကာရီမေ့ဗ် ထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ ပေးပို့သည်။  
စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ✽

## စိန်ခေါ်မှုများနှင့်အတူ အာရှလမ်းမသစ် အောင်မြင်စွာပွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီ နှစ်နိုင်ငံအတွက် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုတွင် အကျိုးကျေးဇူးများစွာရရှိလာစေမည်



အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ထိုင်း သုံးနိုင်ငံကို အဓိကဆက်သွယ်ပေးထားသည့် အာရှလမ်းမကြီး၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာ-ထိုင်းချစ်ကြည်ရေး မြဝတီ-သယ်နန်းညီနောင်-ကော့ကရိတ်လမ်း အာရှလမ်းပိုင်းသစ်ကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က စိန်ခေါ်မှုများကြားမှ အောင်မြင်စွာပွင့်လှစ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ■

သတင်းဆောင်းပါး  
တင်မောင်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)  
ဓာတ်ပုံ-ထိန်လင်းအောင်

### ယနေ့ ဖတ်စရာ

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အား လွတ်လပ်မှုတရုတ် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာကျင်းပနိုင်ရေး လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

စာမျက်နှာ >> ၃

ထိုင်းပုံးဟောက်ခွဲမှုတွင် သံသယရှိသူအဖြစ် ယုံကြည်ရသူ စွပ်စွဲချက်များကို ငြင်းဆို

စာမျက်နှာ >> ၄

တစ်လင်တစ်မယားစနစ် ကျင့်သုံးခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

စာမျက်နှာ >> ၆

### ငဝန်မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအထူးသတိပြု

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ယနေ့မြန်မာ့စတော့ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်လက်မခန့် ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေသည်။ နောက်သုံးရက်အတွင်း လေးလက်မခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုထားကြောင်း မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။  
(မြန်မာ့အလင်း)

## မင်းတပ်-မတူပီ ကားများသွားနိုင်ပြီ

မင်းတပ် ဩဂုတ် ၃၁  
ဇူလိုင်နှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းသဖြင့် မင်းတပ်-မတူပီ လမ်းမြေများ ပြိုကျပျက်စီး၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ပြတ်တောက်ခဲ့သည်။ လမ်းဦးစီးဌာန၏ ဆောင်ရွက်ပြုပြင်မှုကြောင့် ကားငယ်များ သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ရာ ကယ်ဆယ်ရေး ဝတ္တရားများကို ကားငယ်(ဂျစ်ဘလူး)များဖြင့် ဩဂုတ် ၂၇ ရက်မှစ၍ ပို့ဆောင်ပေးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။  
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



Korean ginseng & royal jelly

နပျိုလင်းလက် စွမ်းအင်ထက် အမျိုးသမီးတိုင်းအတွက်

# Oramin-F

အဆင့်မြင့်အားဆေး

MARKETED BY

AA MEDICAL PRODUCTS LTD.  
TEL: (01) 249598 FAX: 391644-50

Manufactured by

DAEWON PHARM. CO., LTD.  
Seoul Korea



# အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား လွတ်လပ်မှုတရား ပွင့်လင်းမြင်သာစွာကျင်းပနိုင်ရေး လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကင်း၊ ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအကြား ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ရန်ကင်းမြို့ရှိ Park Royal ဟိုတယ်၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အတွင်းရေးမှူး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရွေးကော်မရှင် အရာရှိ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ရွေးကော်မရှင် ကျင်းပရန် ၆၈ ရက်သာလိုပါကြောင်း၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမှုမှာ စုစုပေါင်း ၆၁၈၉ ဦး တင်သွင်းခဲ့ပြီး မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပါတီအားလုံးက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများစိစစ်ခြင်းကို သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စိစစ်ပြီးပါက အတည်ပြုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းများကို ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သို့သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေစိုက်ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ အသိအမှတ်ပြုကတ်ပြားများ ထုတ်ပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း။

မဲစာရင်းကြေညာခြင်းကို စက်တင်ဘာလလယ်ခန့်တွင် ကပ်ထားကြေညာသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဩဂုတ်လကုန်တွင် ကပ်ထားကြေညာရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း ရေဘေးဒဏ်ကြောင့် နေရသည့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မဲစာရင်းကြည့်ရှုရန် အခက်အခဲရှိနိုင်၍ အဆင်ပြေနိုင်မည့်ကာလကို ရွှေ့ဆိုင်းရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းကို ၁၄ ရက်ကပ်ထားကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ကျော်လွန် နေထိုင်

သွားမည်ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်နှင့် မဲရုံများကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် မဲရုံဝန်ထမ်းများကို ဆင့်ပွားသင်တန်း ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် သင်တန်းပို့ချမှုများကို လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း။



ဆုံးမရှိသောကြောင့် အလွယ်တကူ မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရေဘေးဒဏ်ဒေသများသာမက တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ်ကို မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ပြီး ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်သေခံလက်မှတ်အပေါ် မသမာမှုပြုရန် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ မဲပေးမည့်နေ့ မဲလက်မှတ်ထုတ်သည့်အခါ မဲစာရင်းနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပြီး မသမာမှုဖြစ်နိုင်သည်ဟု သံသယရှိက မဲရုံများနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဝင်များ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ထပ်မံစိစစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မသမာမှုပြုလုပ်ခြင်းမှန်ကန်လျှင် လုံခြုံရေးအဖွဲ့က အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သက်သေခံလက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးသည့် ရည်ရွယ်ချက် (၃) ချက်ရှိကြောင်း၊ ပထမအချက်မှာ သက်သေခံလက်မှတ်တွင် မဲစာရင်းအမှတ်ပါရှိသည့်အတွက် မဲစာရင်းတွင် အမည်ရှာဖွေသည့်အခါ လျင်မြန်လွယ်ကူပြီး အချိန်ကုန်သက်သာစေရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယအချက်မှာ မှတ်ပုံတင်နှင့် အခြားသက်သေခံကတ်ပြားများ ပျောက်ဆုံးသည့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မဲပေးနိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ တတိယအချက်မှာ သက်သေခံလက်မှတ်တွင် အမည် မှတ်ပုံတင်၊ မှေးသတ္တရားနှင့် နေရပ်လိပ်စာများ ပါရှိသဖြင့် ၎င်းအချက်များအပေါ် မဲဆန္ဒရှင်က ပြင်ဆင်ပေးခြင်းအားဖြင့် နောင်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့အတွက် မှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မဲဆန္ဒရှင်များ သိရှိအောင် အသိပေးဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းလို ကြောင်း။

ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အဖွဲ့နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထွေထွေရွေးကော်မရှင်ကို လွတ်လပ် မျှတပြီးပွင့်လင်းမြင်သာသည့် ရွေးကော်မရှင်အဖြစ် ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ရွေးကော်မရှင်အောင်မြင်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

၎င်းနောက် IFES မှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက မဲဆန္ဒရှင်အသိပညာပေးအစီအစဉ်တွင် အသုံးပြုမည့် ပညာပေးပစ္စည်း၊ ဝီဒီယို၊ စာရွက်စာတမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းကြည်က တစ်နိုင်ငံလုံးအဆင့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ်၊ ရွေးကော်မရှင်လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်မှုအချိန်အခါ၊ နောက်ဆုံးအတည်ပြု ထုတ်ပြန်ထားသည့် အထွေထွေသတင်းအချက်အလက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းကြည်က မဲရုံမဲလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်မြင့်ကြည်က ရွေးကော်မရှင် စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ အသိအမှတ်ပြုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ရှင်းလင်းချက်များအပေါ် တက်ရောက်လာသော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

**ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ဥပဒေရေးရာတိုင်းတာရန်နှင့် လွတ်လပ်ရေးနေ့ သဝဏ်လွှာပေးပို့**

နေပြည်တော် ၁၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၅

၂၀၁၅ ခုနှစ် ၁၈ ဇူလိုင်တွင် ကျရောက်သော ဥပဒေရေးရာတိုင်းတာရန် သမ္မတနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယ၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်ထံမှ ဥပဒေရေးရာတိုင်းတာရန်နှင့် လွတ်လပ်ရေးနေ့ သဝဏ်လွှာပေးပို့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းကို ၁၄ ရက်ကပ်ထားကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ကျော်လွန် နေထိုင်

(သတင်းစဉ်)



ဩဂုတ် ၃၁ ရက်က မလေးရှားနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့နှင့် တပ်မတော်နေ့ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်နှင့် ဇနီးတို့အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မလေးရှားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr.Mohd Haniff Abdul Rahman နှင့် ဇနီးတို့ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

**ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ် အတန်းတင်စာမေးပွဲများကျင်းပမည်**

၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်တို့၏ အနီးကပ်ပို့ချသင်တန်းနှင့် အတန်းတင်စာမေးပွဲများကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်-

(က) ပထမအသုတ်

စဉ်	သင်တန်းနှစ်	အထူးပြု	အနီးကပ်သင်တန်း ပို့ချမည့်ရက်	စာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်
၁။	ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်	သိပ္ပံအထူးပြုအားလုံး		၅-၁၀-၂၀၁၅ မှ ၁၀-၁၀-၂၀၁၅ ထိ

(ခ) ဒုတိယအသုတ်

စဉ်	သင်တန်းနှစ်	အထူးပြု	အနီးကပ်သင်တန်း ပို့ချမည့်ရက်	စာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်
၁။	ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်	အင်္ဂလိပ်စာ၊ ပထဝီဝင်၊ ဒဿနိကဗေဒ၊ စိတ်ပညာ၊ အရှေ့တိုင်းပညာ၊ ဥပဒေပညာ	၁၃-၁၀-၂၀၁၅ မှ ၂၂-၁၀-၂၀၁၅ ထိ	၂၆-၁၀-၂၀၁၅ မှ ၂-၁၁-၂၀၁၅ ထိ

(ဂ) တတိယနှစ်အသုတ်

စဉ်	သင်တန်းနှစ်	အထူးပြု	အနီးကပ်သင်တန်း ပို့ချမည့်ရက်	စာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်
၁။	ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်	မြန်မာစာ၊ မြန်မာမှု၊ ရသစာပေ၊ သမိုင်း၊ စီးပွားရေးပညာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာ၊ အိမ်တွင်းစီးပွား စီးပွားစီမံ	၉-၁၁-၂၀၁၅ မှ ၁၈-၁၁-၂၀၁၅ ထိ	၂၁-၁၁-၂၀၁၅ မှ ၃၀-၁၁-၂၀၁၅ ထိ

အသေးစိတ်အချိန်ဇယားများကို ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်၏ ဌာနခွဲအသီးသီး တို့၌လည်းကောင်း၊ မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်၏ ဌာနခွဲအသီးသီးတို့၌လည်းကောင်း ဆက်လက်ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ် မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်

# ထိုင်းပုံးဖောက်ခွဲမှုတွင် သံသယရှိသူအဖြစ် ယုံကြည်ရသူ စွပ်စွဲချက်များကို ငြင်းဆို

ဗန်ကောက် ဩဂုတ် ၃၁

ဩဂုတ်လလယ်က ဗန်ကောက်မြို့လယ်၌ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဖမ်းဆီးခဲ့သော လူတစ်ဦးက ယင်းပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတွင် ၎င်းပါဝင်ခြင်းကို ငြင်းဆိုခဲ့ကြောင်း ထိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောခဲ့သည်။

ပေါက်ကွဲစေသည့် ပစ္စည်းများပိုင်ဆိုင်မှုဖြင့် သံသယရှိသူ နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးကို ရဲအဖွဲ့က ဗန်ကောက်မြို့ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက်ရှိ၎င်းနေထိုင်ရာ တိုက်ခန်းတွင် ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဩဂုတ် ၁၇ ရက် ဗန်ကောက် ပုံးဖောက်ခွဲမှုတွင် အသုံးပြုခဲ့သော သတ္တုဘောလုံးငယ်များနှင့်ဆင်တူသည့် ပစ္စည်းများနှင့်သာမက တူရကီနိုင်ငံကူးလက်မှတ်အတူ အမြောက်အမြားနှင့်တကွ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သံသယရှိသူ၏ နာမည်နှင့်နိုင်ငံသားပါဝင်သော သက်သေခံကတ်ကို ယခုချိန်ထိမသိရသေးကြောင်း၊ သံသယရှိသူက သူသည် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် အရှေ့တောင်အာရှဒေသများတွင်နေထိုင်ရန် ပြည်ပမှလာရောက်သူဖြစ်ကြောင်း၊ ပုံးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဘာမှမသိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောခဲ့သည်။



ဩဂုတ် ၃၀ရက်က သံသယရှိသူ၏ တိုက်ခန်းမှ ၁၀ ကီလိုမီတာအကွာတွင်ရှိသော အခြားတိုက်ခန်းတစ်ခုကို ရဲတပ်ဖွဲ့က ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ တိုက်ခန်းသို့ ၎င်းမကြာမခဏဝင်ထွက်သွားလာသည်ဟု ရဲများက ယူဆကြသည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့များသည် ပုံးပေါက်ကွဲရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆဲလ်ဖုန်းများနှင့် ဓာတုဓာတ်ကူပစ္စည်းများကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်းမီဒီယာများက ပြောခဲ့သည်။

မကြာသေးမီက ရဲတပ်ဖွဲ့က နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အတုလုပ်သည့်အဖွဲ့အား တိုက်ခိုက် ချေမှုန်းခြင်းကို လက်တွေ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် ယင်းအဖွဲ့က ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်းကို ပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က သံသယရှိခဲ့သည်။ ၎င်းအဖွဲ့သည် တရားမဝင် ခိုးဝင်သူများကို ထိုင်းမှတစ်ဆင့်သွားရန်အတွက် နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အတုများလုပ်ပေးသည့်အဖွဲ့ ဖြစ်သည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကော့)

## မကြုံစဖူးများပြားသည့်ဒုက္ခသည် အကျပ်အတည်းက ဥရောပသမဂ္ဂကို အပြေရှာရန် ပီအားပေး

ဘရပ်ဆဲလ် ဩဂုတ် ၃၁

သမိုင်းတွင် မကြုံစဖူးများပြားလာသည့် ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များ အရေးပေါ်အဖြေရှာရန်အတွက် ဥရောပသမဂ္ဂဝန်ကြီးများသည် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်က တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်သေဆုံးမှုအရေအတွက်မှာ မြေပေါ်ရေအောက် များပြားလျက်ရှိရာ ယင်းအခြေအနေကို တုံ့ပြန်မှုတစ်ခုခုပြုရန် အစိုးရကို ပီအားပေးနေသည်။ အလှည့်ကျ ဥရောပသမဂ္ဂဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ယူထားရသော လူဇင်ဘော့စ်က အဖွဲ့ဝင် ၂၈ နိုင်ငံမှ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးများကို စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် တွေ့ဆုံပြီး ဥရောပသမဂ္ဂအတွင်းအပြင် ဒုက္ခသည်အရေးမှာ မကြုံစဖူးများပြားလာကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကယ်ကလည်း ဥရောပသမဂ္ဂအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများကို ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များအရေး ပိုမိုကူညီလုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ “ဥရောပက စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိတယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ဟာ အချင်းချင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိကြောင်း ပြရမယ်။ အခု ကျွန်ုပ်တို့ဟာစည်းလုံးညီညွတ်ခြင်းကို ပြသဖို့အချိန်ရောက်ပြီ”ဟု အိန်ဂျလာမာကယ်က ဘာလင်တွင် သတင်းထောက်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးတွင် ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များကို ၎င်းတို့၏နေရပ် တိုင်းပြည်များသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရေးနှင့် လူ့မှောင်ခိုကူးခံရခြင်းမှ ကာကွယ်ရေးတို့ကို အဓိကထား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (ရိုက်တာ)



## ဆော်ဒီညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့ ယီမင်အရပ်ဘက်ပစ်မှတ်ကို တိုက်ခိုက် ပုလင်းစက်ရုံလုပ်သား ၃၆ ဦးသေဆုံး

ဆာနား ဩဂုတ် ၃၁

ဆော်ဒီဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့ စစ်လေယာဉ်များက တနင်္ဂနွေနေ့တွင် လေကြောင်းမှတစ်ဆင့် ယီမင်မြောက်ပိုင်း ဟာဂျက်ပြည်နယ်ရှိ ပုလင်းစက်ရုံကို ပုံးထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံအဖြစ် ပစ်မှတ်ထားကာ တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် အရပ်သား ၃၆ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများက ပြောသည်။

ထို့အပြင် အဆိုပါ မြို့တောင်ပိုင်း စစ်အခြေစိုက်စခန်းအနီး ပုံးတစ်လုံးထိမှန်ခဲ့သဖြင့် အခြားအရပ်သားလေးဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံသတင်းရပ်ကွက်က ပြောသည်။ အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုများသည် အီရန်၏ မဟာမိတ်ဟူသီ တပ်များအား တိုက်ခိုက်နေသော ဖြုတ်ချခံအစိုးရအား ထောက်ပံ့ပေးနေသည့် ပင်လယ်ကွေ့မဟာမိတ်နိုင်ငံများက ပြုလုပ်ခဲ့သည့် မတ်လလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု နောက်ပိုင်း ပထမဆုံးသော တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်သည်။

“အလောင်းတွေပြန်လည် ဖော်ယူမှုလုပ်ငန်းစဉ်တော့ ပြီးသွားပါပြီ။ ဒီမနက်ကပဲ စက်ရုံကို လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ထိမှန်သွားတဲ့ စက်ရုံထဲကနေ မီးလောင်ထားတဲ့ အလောင်းတွေ၊ အပိုင်းအစတွေကို ဆွဲထုတ်ခဲ့ရပါတယ်။ အလုပ်သမား ၃၆ ဦးရဲ့အလောင်းတွေပါ” ဟု ဒေသခံအစွနားအာမက်က ဟာဂျက်ရှိ အခင်းဖြစ်ပွားရာ နေရာမှ ရိုက်တာသို့ ဖုန်းဖြင့် သတင်းပေးပို့သည်။

အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုသည် အရပ်ဘက်ပစ်မှတ်ကို ထိမှန်ခဲ့သည်ဆိုခြင်းအပေါ် ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ ဗိုလ်မှူးချုပ် အာမက်အက်ဆရီက ငြင်းဆိုထားသည်။ ယင်းစက်ရုံသည် ဟူသီတို့ လက်လုပ်ပုံးများပြုလုပ်ရာ နေရာဟုဆိုသည်။ (ရိုက်တာ)

## ကျော်ဒန်တွင် မားစ်ရောဂါ ကူးစက်မှုတိုးလာ

အမွန် ဩဂုတ် ၃၁

ဒေသတွင်း ပျံ့နှံ့ကူးစက်လာသော အရှေ့အလယ်ပိုင်းအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ(မားစ်) ထပ်မံဖြစ်ပွားသူ သုံးဦးရှိကြောင်း ကျော်ဒန်နိုင်ငံက တနင်္ဂနွေနေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ကျော်ဒန်နိုင်ငံ၌ အသက် ၅၀ ဝန်းကျင်ရှိ အမျိုးသားတစ်ဦးသည် သီတင်းတစ်ပတ် မပြည့်မီ တတိယမြောက် ရောဂါကူးစက်ခံရသူဖြစ်ကြောင်း ကျော်ဒန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက တနင်္ဂနွေနေ့က ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကျော်ဒန်နိုင်ငံတွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကတည်းက မားစ်ရောဂါဖြစ်ပွားသူအားလုံးကို မှတ်ပုံတင်ထားရှိရာမှ ထပ်မံဖြစ်ပွားသူ အရေအတွက် တိုးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ရောဂါစတင် ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ သေဆုံးသူ အရေအတွက် ၁၇ ဦး ရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ကျော်ဒန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

မားစ်ရောဂါသည် လွန်ခဲ့သော နှစ်များက အဆိုပါဒေသတစ်ခုလုံးတွင် ကပ်ရောဂါအသွင်ဆောင်၍ ဖြစ်ပွားလာရာ အစိုးရများအနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး အစီအမံများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသည် မားစ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှု အပြင်းထန်ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး လူဦးရေ ရာနှုန်းချိဖြစ်ပွားကာ အများအပြား သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ (ဆင်ဟွာ)



## ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ဆုံးရှုံးသွားသော အိမ်ရာများကို ပေါက်ဈေးထက်ပိုပေး၍ဝယ်ယူမည်

ထန်ကျင်း ဩဂုတ် ၃၁

တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်း ထန်ကျင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့တော်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် နေအိမ် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အိမ်များကို အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ဆောင်သူများအဖွဲ့သို့ ရောင်းချနိုင်ပြီး မရောင်းချလိုသူများအတွက်မူ အစိုးရက ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု သိရသည်။

ဩဂုတ်လ အစောပိုင်းက ဓာတုကုန်လှောင်ရုံ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော အဆိုပါ ပေါက်ကွဲမှုကြီး၌ လူ ၁၅၀ ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး မြို့နေပြည်သူရာပေါင်းများစွာတို့က နစ်နာဆုံးရှုံးမှုအတွက် လျော်ကြေးပေးရန် ဆန္ဒပြ တောင်းဆိုလျက်ရှိသည်။

အချို့သော လူနေအဆောက်အအုံများမှာ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သော အဆိုပါ ဓာတုပစ္စည်း သိုလှောင်ရုံနှင့် အနီးကပ်ဆုံးတွင် ရှိသော အဆောက်အအုံများဖြစ်ရာ ပြည်သူလူထု၏ ဒေါသ အဟုန်မှာ မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။

အိမ်ရာမြေ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ဆောင်သူများအဖွဲ့က အိမ်ရာပိုင်ဆိုင်သူများထံမှ ပြန်လည်ဝယ်ယူရေး ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းထားပြီဖြစ်ကြောင်း တနင်္ဂနွေနေ့က ထန်ကျင်းမြို့တော် ဘင်ဟိုင်ဧရိယာရှိ အိမ်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ ပြောကြားမှုကို ကိုးကား လျက်ဆင်ဟွာသတင်း၌ ဖော်ပြ သည်။

ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားမီ မြို့နေလူထုက ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များကို ဝယ်ယူခဲ့သည့် ပေါက်ဈေးထက် ပိုပေး၍ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့က ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ရှေ့မှ

အဆိုပါအာရှလမ်းသစ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြင့် မြန်မာနှင့်ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံ အကြား စီးပွားရေးအရ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်

သလို နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်နေထိုင်ရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ လည်း ယခင်ကထက် ပိုမိုမြန်ဆန်တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယင်း

လမ်းမသစ်ကြီးမှ အကျိုးရလဒ်များစွာ ရရှိလာမည်မှာ မလွဲကေန်ဟု ဆိုနိုင် သည်။ မဟာမဲခေါင်ဒေသ အရှေ့-အနောက်စင်္ကြံလမ်းမကြီး အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု

လည်းဖြစ်သည့် မြဝတီ-သယံဇာတ-ကော့ကရိတ်လမ်းပိုင်းသစ်သည် ၄၅ ဒသမ ၄၅

ကီလိုမီတာ ရှည်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှ စတင်၍ ထိုင်းနိုင်ငံ See Sang Co.,Ltd. က ထိုင်းဘက် သန်းပေါင်း ၁၃၀၉၉၉၉၉၄၅ ဒသမ ၄၀

အကုန်အကျခံ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ကုမ္ပဏီမှ

တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ “ဒီလမ်းမကြီးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ပြီးစီးဖို့ စာချုပ်

ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ ကနဦးလမ်းဖွင့်ပွဲကို အစောပိုင်းကာလမှာ ကျင်းပပြုလုပ်ဖို့ စီစဉ်ထားပေမယ့်

ပစ်ခတ်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့အတွက်ကြောင့် ဖမ္မင့်လှစ် ဖြစ်ခဲ့ဘူး။ အခု ဩဂုတ် ၃၀ ရက်ကျမှ

ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ မြဝတီ-သယံဇာတ-ကော့ကရိတ်လမ်းပိုင်းမှာ ၁၈ ကီလိုမီတာရှိပြီး

သယံဇာတ-ကော့ကရိတ်လမ်းပိုင်းက ၂၇ ဒသမ ၄၅ ကီလိုမီတာ အရှည်ရှိပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်

တယ်။ အခု လမ်းသစ်ဖွင့်ခင်စပ်ကြားမှာ မောက်လိုက်တဲ့ကားတွေ တစ်စီး၊ နှစ်စီး၊ သုံးစီး

စသည်ဖြင့် မတော်တဆမှုဖြစ်တာတွေကို ကျွန်တော်တို့ မြင်တွေ့ ရတယ်” ဟု

မြဝတီမြို့ခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး၏ အဓိကလမ်းကြောင်းဖြစ်ပြီး တရုတ်

နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးပြီးလျှင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံးနယ်စပ်ကုန်သွယ် ရေးလမ်းကြောင်းဖြစ်လာမည့်

အဆိုပါအာရှလမ်းသစ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ကော့ကရိတ်မြို့မှ ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုမင်းမင်းက “ဒီလမ်းသစ်ကြီး

ပြီးသွားတော့ ဒေါနတောင်တက်လမ်းဟောင်းမှာ တစ်ရက်ကို အစီးရေ ၈၀၀ ခန့်

အတက် အဆင်းလုပ်နေတဲ့ကားတွေ အရင်ကလို မြဝတီ-ကော့ကရိတ်ကို ယာဉ်တန်းတစ်ရက်ခြားပြီး

သွားလာဖို့မလိုတော့တဲ့အတွက် သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးအတွက် အများကြီး အဆင်ပြေလာပါတယ်”ဟု

ပြောသည်။ “လမ်းဟောင်းပေါ်မှာ သွားချိန်က တစ်နာရီခွဲ နှစ်နာရီလောက်ကြာတယ်။ လမ်းပိတ်ရင်ပိတ်သလို

နောင်နှေးကြန့်ကြာမှုတွေ အများကြီး တွေ့ရတယ်။ တစ်ခါတစ်ရံ ၁၂ ဘီးကားတို့ ကုန်တင်ကားတစ်စီးတို့က

ပို့ဆောင်ရာမှာလည်း တော်တော်လေး အဆင်ပြေလာပါတယ်” ဟု ကိုအောင်

က ဆက်လက်ပြောသည်။ လမ်းပိုင်းသစ်ကို ဖောက်လုပ်ခဲ့သည့် See Sang Co.,Ltd. သည်

မြန်မာ-ထိုင်း ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂) ကိုလည်း ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ

တံတားအမှတ်(၂) ကိုလည်း ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါတံတား

စတင်ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဉာဏ်ထွန်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဘက်မှ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်

Dr.Somkid Jatusripitak တို့က ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ယခုစတင်တည်ဆောက်သည့်

မြန်မာ-ထိုင်းချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ် (၂)သည် အရှည် မီတာ ၂၇၀၊ မြန်မာဘက်ခြမ်း

ချဉ်းကပ်လမ်း ၃ ဒသမ ၆၀ ကီလိုမီတာနှင့်

ထိုင်းဘက်ခြမ်း တံတားချဉ်းကပ်လမ်း ၁၇ ဒသမ ၂၅ မီတာရှိ ကြောင်း၊ ဝိယက်နမ်၊

လာအို၊ ထိုင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ကို ဆက်သွယ်ပေးမည့် အရှေ့-အနောက်



ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာ-ထိုင်းချစ်ကြည်ရေး မြဝတီ-သယံဇာတ-ကော့ကရိတ်လမ်း အာရှလမ်းပိုင်းသစ်ကို တွေ့ရစဉ်။

ထိုင်းအစိုးရက ဆောက်လုပ်ပေးတာမဟုတ်ဘူး။ ဒီလမ်းက အေဒီဘီ(အာရှ

ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ချေးငွေ)နဲ့ ထိုင်းအစိုးရက တာဝန်ခံပြီးတော့မှ ထိုင်းကုမ္ပဏီက

ဆောက်လုပ်ပေးတာလို့ သိရပါတယ်။တကယ်တော့ ထိုင်းက ကူညီပေးတာ ကအပိုင်း

တစ်ပိုင်းပေါ့” ဟု မြဝတီမြို့ခံတစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုအောင်က ပြော သည်။ သို့သော်လည်း

မြဝတီ-ကော့ကရိတ်လမ်းသစ်ဖွင့်လှစ်မှုကြောင့် ဒေသခံ

တိုင်းရင်းသားများ အလုပ်အကိုင်နှင့်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိသကဲ့သို့ ဒေသ

ထွက်ကုန်များကို အနီးဝန်းကျင်မြို့များသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရောင်းချရာတွင် ပိုမို

အဆင်ပြေလာကြောင်း သိရသည်။ “မြဝတီ-ကော့ကရိတ်လမ်းသစ်ဖွင့်လှစ်မှုကြောင့်

ကျောမှ

ဗီယက်နမ်အသင်းဘက်သို့ ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ခုနစ်မိနစ်အတွင်း ပိုးရနိုင်သည့်

အပိုင်အခွင့်အရေးသုံးကြိမ်ရရှိခဲ့သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပေ။ တစ်မိနစ်နှင့်

ဗီယက်နမ်အသင်းသည် လေးရိုးပြတ်ရှုံးလျှင်ပင် ဆီမီးတက်မည်ဖြစ်သော်

လည်း ဒုတိယပိုင်းတွင် ကစားအားမချဘဲ ရိုးရရှိရန်ဆက်လက်ကြိုးစားခဲ့ သည်။

နားမကြားသူများအတွက် လက်သင်္ကေတပြ ဘာသာစကားဖြင့် ထုတ်လွှင့်သွားမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၀ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV News Channel) မှ





ပြည်တွင်းသတင်း

ပန်းတနော်မြို့နယ် ရွှေပလားကျွန်းကျေးရွာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သဖြင့် လူနေမှုအခက်ကြုံတွေ့

မအူပင် ဩဂုတ် ၃၁

ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ပန်းတနော်မြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် နောက်ဆုံးပတ်နှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ရွှေပလားကျွန်း ကျေးရွာ၊ ဝေယံကျွန်းကျေးရွာနှင့် ကြက်ကျွန်းကျေးရွာတို့တွင် နေထိုင်သည့် ပြည်သူများ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာများသည် ဆည်မြောင်းတာအပြင်ဘက်တွင် တည်ရှိသည့် ရွာများဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်မိုးရာသီကာလတွင် နေအိမ်များရေနှစ်မြုပ်ခြင်း၊ တာပြိုခြင်း ဖြစ်လေ့ရှိပြီး ယခုအခါ ယခင်နှစ်များထက် မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ရွှေပလား ကျွန်း ကျေးရွာ၌ အိမ်ခြေ ၂၇၈ လုံးရှိရာ ၁၇၅ လုံးရေနှစ်မြုပ်ပြီး ဝေယံကျွန်း ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၂၅၇ အိမ်ရှိရာ အိမ်၁၅၀၊ ကြက်ကျွန်းကျေးရွာတွင် ၁၆၈ အိမ်ရှိရာ ၇၈ အိမ် ရေနှစ်မြုပ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေနှစ်မြုပ်နေအိမ်ရှိ အိမ်ထောင်စုများအား ရေလွတ်ရာ ဘုန်းကြီးကျောင်း တွင် ရွှေပြောင်းနေထိုင်စေခဲ့ပြီး ယခုရေပြန်ကျချိန်တွင် မိမိနေအိမ်များ၌ ပြန်လည်နေထိုင်ရေး၊ ကုန်းမြေပေါ်ပါက မိသားစုအလိုက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အခက်အခဲနှင့်ကြုံတွေ့ နေရကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာသား ကိုမျိုးသန့်က “ကျွန်တော်တို့ရွာက မိုးရာသီမှာနှစ်စဉ်ရေမြုပ်တဲ့ အန္တရာယ်ကြုံတွေ့ရပါတယ်။ ကမ်းနားနဲ့တစ်ဆက်တည်းဖြစ်တာကြောင့် ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်းလည်းစိတ်မချရပါဘူး။ ရွာရှိတဲ့ပြည်သူတွေက လည်း လက်လုပ်လက်စားများပြီး ကိုင်းစိုက်ချိန်မှာပဲ အဓိကလုပ်ငန်းရှိတာကြောင့် အခုလိုအိမ်တွေရေမြုပ်၊ စိုက်ခင်းတွေပျက်တော့ စားဝတ်နေရေးပါ အတော် အခက်တွေ့ နေရပါတယ်။ အခုရက်ပိုင်းမှာပဲ ကမ်းပြိုလို့ အိမ် ၄၇ လုံးကမ်းပြို တဲ့ အထဲပါသွားတယ်လို့ပြောပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်အဆင့်နဲ့ မြို့နယ် အဆင့်မှာ တာဝန်ရှိသူတွေကလည်း လိုအပ်ချက်တွေကို စီမံခန့်ခွဲပေးပြီး အလှူရှင်တွေဖိတ်ကြားကာ လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီသို့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပြစ်ပွားလျက်ရှိသော ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်း များကို နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးများသို့ လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်(ရုံးချုပ်)အလှူခံဌာန၌ ငွေကျပ်

၇၄၂၇၄၆၀၀၀နှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် နေပြည်တော် အလှူငွေစာရင်း အမှတ်(CF-002301)သို့ တိုက်ရိုက် ထည့်သွင်းလှူဒါန်းငွေကျပ်၇၄၂၇၄၆၀၀၊ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဘဏ် နေပြည်တော်အလှူငွေစာရင်းအမှတ် (OA-011834)သို့ AIACo.,Ltd မှ တိုက်ရိုက်ထည့်သွင်း လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀၀၀၀၀၀အပါအဝင် မြန်မာအလှူငွေ စုစုပေါင်းကျပ် ၈၂၇၀၈၁၂၇၀၀ကို အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာဒေါ် မြတ်မြတ်အုန်းခင်နှင့် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဘုန်းဆွေတို့က လက်ခံယူကာ ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၌ ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀၊ လားရှိုးခရိုင် ဦးစီးမှူးရုံး၌ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဘောလုံးအားကစားသမားဟောင်းများက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ရေဘေးသင့်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဖိတ်ခေါ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှင့် အလှူရှင်စေတနာရှင်များက ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀၀ကို ငွေစာရင်းသို့ တိုက်ရိုက်ထည့်သွင်း လှူဒါန်းခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ အလှူရရှိငွေစုစုပေါင်းမှာကျပ်၂၇၄၈၁၀၂၇၄၀၊ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၂၄၀၀၆၄ ဒသမ ၂၆၊ ထိုင်းဘတ် ၁၆၈၀၅၅၊ မလေးရှား ရင်းဂစ် ၂၀၀၀၊ တရုတ်ယွမ် ၉၁၀၀၊ ယူရို ၄၂၀၊ ဂျပန် ယန်း ၉၆၀၀၀ဖြစ်သည်။ လက်ခံရရှိသော အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းများကို ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ထောက်ပံ့လျက်ရှိကြောင်းသတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူပစ္စည်းများလက်ခံရရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၊ နေပြည်တော်ရုံးများသို့ အလှူရှင်များက လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က ခေါက်ဆွဲခြောက် ၂၅အိတ်၊ ဓာတ်မီး နှစ်အိတ်၊ အဝတ်အထည် ၇၅ အိတ်၊ အချို့ရည် ၆၇ ကတ်၊ ရေသန့် ၇၈၃ ကတ် ငါး အိတ်၊ ဆေး ရှစ်အိတ်၊ မုန့်ခြောက် ၁၅ အိတ်၊ ဆား တစ် ဖာ၊ ငါးသေတ္တာ နှစ်အိတ်၊ စတီးလ်ဒဏ်အိုး ၂၁ ခု၊ ထွန်း ပန်းပေါင်းစုံ ဒဏ်ကြေ လိမ်းဆေး ပုံး ၇၀၊ အစာဖြေဆေး ပုံး ၄၀၊ အခိုးပွင့်အဖျားပျောက်ဆေး ငါး အိတ်၊ ချောင်းဆိုးပျောက်ဆေး အထုပ် ၄၀၊ သံပုရာအနာလိမ်းဆေး အထုပ် ၂၀၊ ချွဲသလိပ်ကြေရင်လူးဆေး အထုပ် ၂၀၊ ဘီလပ်မြေ အိတ်၂၀၀ တို့ကို လက်ခံရရှိခဲ့သည်။

ထို့အတူ မင်္ဂလာဒုံ လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်တွင် အဝတ်အထည် ၁၁ အိတ်၊ ရေသန့်ဘူးကတ် ၃၀၀ တို့ကို လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ အလှူပစ္စည်း များကို ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ ဆက်လက် ပေးပို့လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ လေယာဉ်များဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းပို့ဆောင်ထောက်ပံ့

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့နေရသည့် ရေဘေးသင့်ဒေသရှိ ပြည်သူ များထံသို့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ရန် ပြည်တွင်း လေကြောင်းလိုင်းများမှ လေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပေးပို့လျက်ရှိရာ ယနေ့ တွင် မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းနှင့် ကမ္ဘောဇလေကြောင်းမှ လေယာဉ်ဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးလေဆိပ်သို့ ခေါက်ရေ သုံးခေါက်ဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများဖြစ်သော ဆန်၊ အဝတ်အထည်၊ စားသောက်ကုန်၊ ကော်ဖီမစ်၊ ပန်းကန်၊ စားစရာမျိုးစုံ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်း၊ နို့မှုန့်၊ ရေသန့်ဆေး၊ သင်္ကန်း၊ ထီး နှင့်ဖိနပ်များကို ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မင်းတပ်-မတူပီ လမ်း မြေပြိုကျမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကားငယ်များ ပြန်လည်သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လမ်းဦးစီးဌာနက ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေအားအသင့်အတင့်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁ မှတ်သားဖွယ်ရာမိုးရေချိန်များမှာ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့တွင် ၃ ဒသမ ၅၀ လက်မ၊ ကျိုက္ခမိမြို့ တွင် ၃ ဒသမ ၄၃ လက်မ၊ ဝှမြို့တွင် ၃ ဒသမ ၁၁ လက်မ၊ ရေးမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၈၇ လက်မ၊ မုဒုံမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၄၈ လက်မ၊ ညောင်လေးပင်မြို့နှင့် ဖြူးမြို့တို့တွင် ၂ ဒသမ ၃၂ လက်မစီ၊ ကျောက်တော်မြို့တွင် ၂ ဒသမ ၁၃ လက်မနှင့် မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၉၆ လက်မတို့ဖြစ်ကြ သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တို့တွင် မုတ်သုံလေအားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/ဇလ)









### ပျော်ဘွယ်-ဘုရားငါးဆူ-ကလေး-တောင်ကြီး လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်

**နေပြည်တော်** ဩဂုတ် ၃၁  
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးတင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်၌ Oriental Highway Co.,Ltd က ဆောင်ရွက်သော အပိုင်းနှင့် ယူဇနဆောင်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်က B.O.T စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ရမည်းသင်း-မိတ္ထီလာ လမ်းပိုင်း မိုင်တိုင် ၂၉၀/၀ မှ ၃၃၈ / ၀ အထိ ၄၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်းတိုးချဲ့ခြင်း လုပ်ငန်း၊ မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မိတ္ထီလာမြို့အဝင် မိုင် ၃၃၄/၂ မှ ၃၃၈/၀ အထိ ၄၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်းတိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ကလေးမြို့ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးတင်က ရှင်းလင်းဆောင်၍ တောင်ပေါ်ဒေသလမ်းဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက် စီမံကိန်း အင်ဂျင်နီယာမှ မိတ္ထီလာ-သာစည်-နန်ပန်တက် လမ်းပိုင်း၊ ပျော်ဘွယ်-ဘုရားငါးဆူလမ်းပိုင်း၊ သာစည်-သပြေ လမ်းပိုင်းတို့၏ လမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲ၊ ဆောင်ရွက်ရန် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးက တစ်ရက်လျှင် ယာဉ်စီးရေ ၃၀၀၀ ကျော် ဖြတ်သန်း အသုံးပြုသည့် အာဆီယံလမ်းမကြီး ဖြစ်သည့်အတွက် မကြာခင် အာဆီယံ နိုင်ငံများ ကုန်စည်စီးဆင်းရန် ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမဖြစ်စေရန် ၄၈ ပေအကျယ်၊ လေးလမ်းသွား လမ်းအဆင့်မြှင့်တင် တိုးချဲ့ရန် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် လျာထားစီမံချက်များ အချိန်မီ ပြီးစီးရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

## အင်းလေးဒေသကို ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်နေရာအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည်

**ညောင်ရွှေ** ဩဂုတ် ၃၁  
အင်းလေးဒေသကို ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်နေရာအဖြစ် စက်တင်ဘာလ အတွင်း စတင်သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်ရေးဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်မည့် အင်းလေးဒေသဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်ရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ညောင်ရွှေမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် အင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာခင်မောင်ရင်က ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေးဥပဒေကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းများ၏ အန္တရာယ်ကို ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိလာစေရန်၊ ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သော မြို့အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်၊ သက်ဆိုင်ရာ ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်ရေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် မြို့များရှိ ပြည်သူများ ပါဝင်ပူးပေါင်းမှုရရှိစေရန်နှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဒေသများကို ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်ပြီး ကျန်းမာသန့်ရှင်းသော ဒေသဖြစ်လာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဒေါက်တာ စိုင်းဝင်းဇော်လှိုင်က ပြောသည်။

ယခုကဲ့သို့ ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်နေရာအဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်



ရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် South East Asia Tobacco Control Alliance (SEATCA) တို့ သဘောတူထားကာ မေ ၂၁ ရက်နှင့် ၂၂ ရက်တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် 3<sup>rd</sup> Regional Meeting on Tobacco Control in ASEAN Countries အစည်းအဝေးတွင်လည်း ကြေညာခဲ့ပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် ပုဂံဒေသ၌ စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အင်းလေးဒေသနှင့် ပင်းတယ ရွှေဥမင်လိုက်ပုတ်ဝန်းကျင်ကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မိုး/ဇေ)

### ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းသူများ သင်တန်းများလျှောက်ထားနိုင်

**ရန်ကုန်** ဩဂုတ် ၃၁  
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မသန်စွမ်းသက်ကြီးသင်တန်းကျောင်း(ရန်ကုန်) အမှတ် ၆၅ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်း မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့၌ အသက် ၁၈ နှစ် မှ ၄၅ နှစ်ရှိ ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းသူများအတွက် စက်ချုပ်၊ ပိုးဇာပုံနှိပ်၊ ဓာတ်ပုံ၊ ဆံသန့်နှင့် ကွန်ပျူတာသင်တန်းများကို စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်မှစတင်ကာ သုံးလသင်တန်းအဖြစ် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်သည်။

သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများသည် ဖုန်း-၀၁-၉၆၆၁၇၂၊ ၀၉-၄၂၀၀၀၃၅၆၀ နှင့် ၀၉-၅၀၃၄၆၉၁၀ တို့ထံသို့ စုံစမ်းနိုင်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းတက်ရောက်ခွင့်ရသူများသည် အဆောင်နေစားစရိတ်ငြိမ်းမြစ်ပြီး လစဉ်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် နယ်သင်တန်းသားများအတွက် အိမ်ပြန်ခရီးစရိတ်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

**စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁  
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်။ (မိုး/ဇေ)

### ဩဂုတ် ၃၁ ရက် လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် သစ်သီးဝလံဈေးနှုန်းများ

စဉ်	အမျိုးအစား	ထွက်ရှိရာဒေသ	ယူနစ်	ဈေးကွက်	ဈေးနှုန်း(ကျပ်) ပျမ်းမျှ အမြင့်ဆုံးမှ အမြင့်ဆုံး
၁	ပေါဆန်း(ဆန်)	နယ်စုံ(ဖျာပုံ၊ ဒေးဒရ၊ မြောင်းမြ၊ ပုသိမ်၊ ရွှေဘို)	တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၃၇၀၀၀ မှ ၅၁၀၀၀
၂	ဇီရာ/ဧည့်မထ(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၃၉၀၀၀ မှ ၂၃၀၀၀
၃	ငစိန်(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၃၉၅၀၀ မှ ၂၂၀၀၀
၄	ဦးတုံး(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၂၈၀၀၀ မှ ၃၀၀၀၀
၅	ဆင်းသွယ်လတ်(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၂၆၀၀၀ မှ ၂၇၀၀၀
၆	ကောက်ညှင်း(ဆန်)	ဘိုကလေး	တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဗိုင်း	၃၄၀၀၀ မှ ၃၆၀၀၀
၇	မတ်ဝဲ (FAQ)(ပဲ)		တစ်တန်	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၁၄၄၇၀၀၀
၈	ပဲတီစိမ်း(ပဲ)	နယ်စုံ(ပုသိမ်၊ ရွှေဘို၊ ပါးခယ်မ)	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၂၀၈၀ မှ ၂၃၆၅
၉	ကြက်သွန်နီ	ဆိပ်ဖြူ၊ မြင်းခြံ	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၆၀၀ မှ ၁၁၀၀
၁၀	ကြက်သွန်ဖြူ	ကြာကုတ်	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၂၅၅၀ မှ ၂၅၇၅
၁၁	ကြက်သွန်ဖြူ	အောင်ပန်း	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၂၂၅၀ မှ ၂၉၅၀
၁၂	အာလူး	အောင်ပန်း	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်း	၃၅၀ မှ ၆၄၀

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဈေးကွက်သတင်းအချက်အလက်အဖွဲ့ (AMIT) မှ ပေးပို့သည်။

### ၂၀၁၅ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပဉ္စမပွဲစဉ်(ပြင်ဦးလွင်) တတိယနေ့ ၁၈ ကျင်းပြိုင်ပွဲ ဆက်လက်ကျင်းပ

**ပြင်ဦးလွင်** ဩဂုတ် ၃၁  
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ထူးချွန်သော ဂေါက်သီး အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် စီဘီဘက်လီမိတက်က အဓိကကူညီပံ့ပိုးပေးသော ၂၀၁၅ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပဉ္စမပွဲစဉ်(ပြင်ဦးလွင်)၏ တတိယနေ့ပွဲစဉ်များကို ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ ပြင်ဦးလွင်ဂေါက်ကွင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ပြိုင်ပွဲတတိယနေ့ ၁၈ ကျင်းအပြီးတွင် (Professional အဆင့်ပြိုင်ပွဲ၌ နိုင်နိုင်လင်း(New Star)၊ လှမျိုး (Minzuno)နှင့် ဘိုဘို (HAN Golf Academy) တို့က သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် နှစ်ချက်လျှော့ရိုက်ကာ စုစုပေါင်း ရိုက်ချက် ၂၁၄ ချက်ဖြင့် ပထမဆုံးအဆင့် အမျိုးသမီး ပြိုင်ပွဲတွင် ယဉ်မေမျိုးက စုစုပေါင်း ရိုက်ချက် ၁၅၀ ဖြင့် ပထမ၊ မေဦးခိုင်က စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၁၅၁ ချက်ဖြင့် ဒုတိယ၊ အေးအေးအောင်က စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၁၅၇ ချက်ဖြင့် တတိယလိုက်နေကြသည်။

ဖိုးသော်စင်







# မိတ္ထီလာမြို့ ဈေးအရှေ့ပြင်ရပ်၌ မီးလန့်မှုဖြစ်ပွား



မိတ္ထီလာ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်နေ့အောင်မြင် ဘုရားဝင်းအတွင်း၌ မိတ္ထီလာမြို့ ဈေးအရှေ့ပြင်ရပ် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်က မီးလန့်မှုဖြစ်ပွား အဆိုပါမီးလန့်မှုမှာ ရန်အောင်မြင် သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

ဘုရားဝင်းအတွင်း၌ ဆွမ်းချက်ရန် စုဆောင်းထားရှိသည့် အုန်းခွံဖတ်များပေါ်သို့ လမ်းသွားလမ်းလာများက စည်းကမ်းမဲ့ ပစ်ချထားခဲ့သည့် ဆေးလိပ်မီးတစ်ဆင့် မီးစတင်လောင်ကျွမ်းခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်အောင်မြင်ဘုရားမှာ မိတ္ထီလာဈေးအနီးတွင် တည်ရှိသောကြောင့် ဈေးသွားဈေးလာများက ဘုရားဝင်းအတွင်းမှ သွားလာကြသည့်အတွက် ယခုလို အုန်းခွံဖတ်များကို မီးလောင်ကျွမ်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းမီးလန့်ရာသို့ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင့်ဝေသို့နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးလောင်ကျွမ်းသည့် အုန်းခွံဖတ်များကို ဆက်လက်လောင်ကျွမ်းခြင်းမရှိအောင် မီးသတ်ကားများဖြင့် ပက်ဖျန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

## ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးအခြေအနေ ရှင်းလင်း

ကျောက်တံခါး ဩဂုတ် ၃၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအစီအမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က ရှင်းလင်းပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအစီအမံများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေကို မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဝင်းညွန့်က ရှင်းလင်းရာ ကျောက်တံခါးမြို့နယ်၌ မဲဆန္ဒနယ်မြေ(၁)တွင် မဲရုံ ၉၅ ရုံ၊ မဲဆန္ဒနယ်မြေ (၂)တွင် ၁၀၇ ရုံ စုစုပေါင်း ၂၀၂ ရုံရှိပြီး နယ်မြေခန့်မှန်းများအလိုက် ဇန် ၁၄ ခုသတ်မှတ်ကာ အနီးစည်းလုံခြုံရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အထူးရဲများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအစီအမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ရှင်းလင်းပွဲသို့ မြို့ပေါ်(၅)ရပ်ကွက်မှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်ကွက်အထောက်အကူပြုနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အထူးရဲများ၊ သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)

**မီးဘေးရှောင်မလောင်ခင်တား ညီနောင်သားချင်းများ**

**MYANMAR TELECOMMUNICATION NETWORK PUBLIC CO., LTD.**  
Room (702), Bldg. 288/290, MWEA Tower, Dagon Township, Yangon  
Tel/Fax: +95 1 379272, 379822, email: [office@mtnpcl.com](mailto:office@mtnpcl.com), URL: [www.mtnpcl.com](http://www.mtnpcl.com)

**မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၅(ဂ)အရ အစုရှင်များအား လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သော အစုရှယ်ယာအတန်းအစားအတိုင်း အစုရှယ်ယာများ အချိုးကျထည့်ဝင်ခွင့်ပေးခြင်း**

၁။ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးကွန်ယက် အများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်သည် လက်ရှိဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများအပါအဝင် အောက်ပါစီမံကိန်းလုပ်ငန်းသစ်များကို တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်သွားမည်ဖြစ်ပါသည် -

- (က) Sing Tel ဂြိုဟ်တုဆက်သွယ်ရေးစနစ်အသုံးပြုရန်။
- (ခ) ပင်လယ်ရေအောက်ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဂ) Data Centre, Call Centre များဖွင့်လှစ်၍ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဃ) အသံလွှင့်လုပ်ငန်း Broadcasting လုပ်ကိုင်ရန်။
- (င) ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်ဆက်နွယ်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအားလုံးဆောင်ရွက်ရန်။

၂။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာလည်ပတ်နိုင်ရန်နှင့် မြန်မာတိုင်းရင်းသားများအကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရန် ရှေ့ရှု၍ ကျပ်(၃)ဘီလီယံကို ထပ်မံထုတ်ဝေရန် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့မှ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၅(ဂ)နှင့်အညီ လက်ရှိအစုရှယ်ယာရှင်များအား ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်ထားသော အစုရှယ်ယာအတန်းအစားအတိုင်း အစုရှယ်ယာအသစ်များကို အချိုးကျ(၃)ဆထည့်ဝင်ခွင့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် လက်ရှိအစုရှယ်ယာပိုင်ဆိုင်ထားသူတိုင်းအား အစုရှယ်ယာအသစ်ကို အစုရှယ်ယာတစ်စုလျှင် မူရင်းတန်ဖိုးကျပ်(၁၀၀၀၀)ဖြင့် ထုတ်ဝေရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ကုမ္ပဏီ၏ အလားအလာကောင်းများကို မြင်တွေ့နိုင်ပြီဖြစ်ပါသဖြင့် အစုရှယ်ယာတန်ဖိုးသည်လည်း မြင့်မားလျက်ရှိပါသည်။ သို့သော် လက်ရှိအစုရှယ်ယာရှင်များအား မူရင်းတန်ဖိုးဖြင့်ဝယ်ယူနိုင်ရန် အထူးအခွင့်အရေးပေးထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိအစုရှယ်ယာရှင်များသည် မိမိတို့ရရှိထားသော အစုရှယ်ယာဝယ်ယူခွင့်ဘောင်အတွင်း ထည့်ဝင်နိုင်သလောက်ထည့်ဝင်ပြီး မထည့်ဝင်နိုင်သည့် အပိုင်းကို မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၉၃(၃)၏ သဘောတရားအရ မိမိတို့အစုရှယ်ယာဝယ်ယူခွင့်ကို စွန့်လွှတ်ပြီး အခြားပုဂ္ဂိုလ်များကို မိမိကိုယ်စားထည့်ဝင်ခွင့်ပေးလိုပါက တစ်ပါတည်းလွှဲပေးနိုင်ပါသည်။

၃။ ပုဒ်မ ၁၀၅(ဂ)နှင့်အညီ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၇ရက် ညနေ ၅ နာရီအရောက် နောက်ဆုံးထား၍ အစုရှင်များနှင့် ၎င်းတို့လွှဲအပ်သူများသည် အစုရှယ်ယာထည့်ဝင်ငွေတန်ဖိုးအပြည့်ကို ချက်လက်မှတ်ဖြင့် ပေးသွင်းလိုပါက ကုမ္ပဏီ၏ အထက်ဖော်ပြပါလိပ်စာရုံးတွင်လည်းကောင်း၊ ငွေသားဖြင့်ပေးသွင်းလိုပါက ကုမ္ပဏီ၏ဘဏ်စာရင်းများ ဖွင့်လှစ်ထားသောထွန်းဖောင်းဒေရှင်းဘဏ်(ဗိုလ်တထောင်ဘဏ်ခွဲ)စာရင်းအမှတ် ၀၁၃၀၀ ၁၁၆၇၀၀၁၈ နှင့် သမဝါယမဘဏ်(ရုံးချုပ်) စာရင်းအမှတ် ၀၁၁၄၀၅၁၂၉၃ သို့ တိုက်ရိုက်ပေးသွင်းပြီး ဘဏ်သွင်းချလန်အား ကုမ္ပဏီ၏ငွေရပြေစာဖြင့် ကုမ္ပဏီရုံးတွင်လဲလှယ်၍ ထည့်ဝင်နိုင်ပါကြောင်း အစုရှယ်ယာရှင်များအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာအစုရှင်များအနေဖြင့် ဝယ်ယူခြင်းမပြုလိုကြောင်း အကြောင်းပြန်ကြားလာလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာ ပြန်ကြားခြင်းမရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း ဒါရိုက်တာအဖွဲ့မှကုမ္ပဏီအတွက် အကျိုးရှိဆုံးနည်းလမ်းဖြင့် ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**ဒါရိုက်တာအဖွဲ့** **မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးကွန်ယက် အများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်**

## ဆည်ကို ညစောင့်အိပ်သူ တားဆီးခံရပြီးသေဆုံး

ထန်းတပင် ဩဂုတ် ၃၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ် ထွန်းသာယာကျေးရွာ လယ်ကွက်ထဲရှိ ဆည်တွင် ညစောင့်အိပ်သူ အမျိုးသားတစ်ဦး ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က ဓားခုတ်ခံရကာ သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းသာယာ ကျေးရွာနေ ကုလားပု(ခ) မနိုးကျေးမားသည် ရိုးချောင်းအတွင်း ငါးထောင်ဖမ်းသည့် ဆည်သို့သွားရောက်ကာ ငါးကျမကျ သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ရာ ညီဖြစ်သူ မောင်ကနေတီးယား ၂၆ နှစ်မှာ ဓားဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးနေကြောင်းသိရ၍ ရဲစခန်းသို့တိုင်ကြားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ကညွတ်ကွင်းနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စုံစမ်း စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ကိုလွင်(ဆွာ)**

## ကလေးငယ်တစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံး

တောင်တွင်းကြီး ဩဂုတ် ၃၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ညာဂမိုးအုပ်စု အိုးကုန်းကျေးရွာရှိ ကင်ပွန်းခြံ ရေကန်အတွင်း ကလေးငယ်တစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးနေကြောင်း သတင်းအရ ဩဂုတ် ၃၀ ရက် က ဆတ်သွားနယ်မြေရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်ကျော်မင်း မောင်နှင့်အဖွဲ့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ကင်ပွန်းခြံရေကန်ထဲတွင် အိုးကုန်းကျေးရွာနေ ထက်မြက်အောင် (၄နှစ်)၏ အလောင်းကို တွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ထက်မြက်အောင်သည် ၎င်း၏ နေအိမ်မှ အဒေါ်ဖြစ်သူ၏ နေအိမ်သို့ တစ်ဦးတည်း ထွက်သွားခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၃၀ ရက်အထိ နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိ၍ လိုက်လံရှာဖွေရာ အဒေါ်ဖြစ်သူက ကလေးငယ်၏အလောင်းကို တွေ့ရှိခဲ့၍ အမှုကို ဆတ်သွားနယ်မြေ ရဲစခန်းသို့ တိုင်ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **နိုင်ဝင်း**









# မြန်မာနိုင်ငံတွင် သစ်ခွအများအပြားထွက်ရှိသော်လည်း တရားမဝင်ရောင်းချမှုကြောင့် မျိုးစိတ်များနည်းပါးလာ

သတင်းဆောင်းပါး-ဝင်းဝင်းမော်၊ မြတ်စန္ဒီသင်းဇော်

ယခုနောက်ပိုင်း တရားမဝင်ထုတ် ရောင်းချမှုများကြောင့် သစ်ခွမျိုးစိတ်များ နည်းပါးလာသည်ကိုတွေ့ရကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ယန်းဝါသနာရှင်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးစောလွင်က ပြောသည်။

“မြန်မာနိုင်ငံမှာ သစ်ခွကို ဆေးဖက်ဝင်အပင်အနေနဲ့လည်း စိုက်ပျိုးကြ သလို စပ်မျိုးသစ်ခွကို စိုက်ပျိုးမှုလည်းများတယ်။ သစ်ခွပင်က အပူလွန်က အအေးလွန်ကတော့ ဒေသတွေကလွဲလို့ ကျန်ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအနှံ့အပြားမှာ ပေါက်ရောက်တယ်။ အလင်းရောင်နဲ့ နေရောင်ရရှိတဲ့ ရွက်ကြွေ တောများမှာလည်း ပေါက်ရောက်တယ်။ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်းပြည်နယ်တို့မှာ အများဆုံးပေါက်ရောက်တာဖြစ်ပြီး ချောင်းစပ်၊ တောင် ပေါ်၊ မြက်တော၊ ကျောက်ဆောင်စတဲ့ နေရာတွေမှာ ပေါက်တယ်။ အချို့က မြေအောက် မှာပေါက်ပြီး မိုးရွာမှ မြေပေါ်တက် အပွင့်တက်ပွင့်တယ်။ အခုနောက်ပိုင်း တရားမဝင်ထုတ်ရောင်းချတာကြောင့် သစ်ခွမျိုးစိတ်တွေ နည်းပါး လာတာတွေ့ရတယ်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲမှုကြောင့် သစ်ခွတောဌာနတစ်ခုတည်းနဲ့ ထိန်းသိမ်းဖို့ မလွယ်တာမို့ ဒေသခံတွေကို အသင်းအနေနဲ့ ပညာပေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေတယ်။ ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံမှာ သစ်ခွနှင့်ပတ်သက်ပြီး တစ်စိုက်မတ်မတ်လေးလာတဲ့ ပညာရှင်နည်းပါးနေပါသေးတယ်” ဟု ၎င်းကပြောသည်။



မျိုးကွဲ ကြွယ်ဝမှုအကြောင်း၊ သဘာဝနှင့်ညီစွာ စိုက်ပျိုးပြုစုပုံအကြောင်း မျိုးကောင်းမျိုးစပ်များအကြောင်းကို နှစ်စဉ်ပါဝင်ပြသလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

လာမည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ပြုလုပ်မည့် အာရှပစိဖိတ် ကွန်ဖရင့်တွင်လည်း မြန်မာ့သစ်ခွမျိုးရင်းများ၏ အသုံးဝင်ပုံ၊ ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲ ကြွယ်ဝမှု၊ ဆေး ဖက်ဝင်ပုံကိုလည်း ပြသရန်စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် သစ်ခွမျိုးပွားခြင်းနှင့်ပတ်သက်သော သုတေသန ဓာတ်ခွဲခန်း တစ်ခုကို ဆောင်ရွက်နေပြီး မြန်မာ့သစ်ခွမျိုးများကို အစေ့မှတစ်ဆင့် မျိုးပွား ခြင်း၊ သန္ဓေသားလောင်းမှတစ်ဆင့် မျိုးပွားခြင်း၊ တစ်သျှူးမှတစ်ဆင့်မျိုးပွား ခြင်း သုံးမျိုးဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ဓာတ်ခွဲခန်းအတွင်း၌ အပင်များ အတွက်လိုအပ်သည့် ဓာတုဆေးဝါး ခွန်စိမ်းမှု ၁၀ မျိုး အထိပါဝင်ကာ အချိုးကျရာစပ်သည့်နည်း ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် အာလူး၊ ကျောက်ကျော၊ ငှက်ပျော၊ အုန်းရည်အပါအဝင် အခဲနည်းလမ်းဖြင့် မျိုးပွားနည်းကို သုတေ သနပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြန်မာ့မျိုးရင်းပန်းများကို တစ်သျှူးမျိုးပွားနည်းဖြင့် စတင်နိုင်ရန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဈေးကွက် ရရှိနိုင်သည့်အနေအထားရောက်အောင် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် မြန်မာ့မျိုးရင်းသစ်ခွ ၂၅ မျိုးနှင့် ပြည်ပမျိုး ၁၀ မျိုးကို

မျိုးပွားခြင်းပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ “သစ်ခွကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးတယ်ဆိုတာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အခုမှစတင် ကျယ်ပြန့်လာရုံပဲရှိသေးတယ်။ ပြည်ပမှာလေ့လာကြည့်မိတဲ့အခါ ဧက ၅၀၊ ၁၀၀ လောက် စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးတာတွေ့ရတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ တော့ တစ်ဧက နှစ်ဧကထက်ပိုပြီး စိုက်ပျိုးတာ မတွေ့ရဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ သစ်ခွစိုက်ရင် တစ်ဧကကိုပဲ အရင်းအနှီးက သိန်းရာချီပြီး အကုန် အကျများတယ်လေ။ ဒီလိုအခြေအနေမှာ စိုက်ပျိုးမှုနှင့် ထွက်ရှိမှုနည်းတာ ကြောင့် နိုင်ငံခြားတင်ပို့မှုနဲ့ နိုင်ငံခြားငွေကြေး ရရှိမှုလည်းနည်းနေသေးတယ်။ မကြာခင် AEC အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းပေါ်လာရင် နိုင်ငံ တကာက ဝင်ရောက်လာမယ်။ အခုလည်း လားရှိုးမှာ Myanmar native orchid ဆိုပြီး တရုတ်ပြည်ကို ပရဆေးသစ်ခွအဖြစ် စိုက်ပျိုးရောင်းချပြီး အောင်မြင်နေတာတွေ့ရတယ်” ဟု မြန်မာသစ်ခွအသင်းကို စတင် တည်ထောင်သူ ကိုသန့်စင်အေးကပြောသည်။

“ကမ္ဘာပေါ်မှာ သစ်ခွမျိုးစိတ်ပေါင်း ၁၀၀၀ မှ ၁၅၀၀ အထိရှိ တယ်။ သစ်ခွစေ့မှာ အစေ့တွင် အဆန်မပါရှိလို့ အလွန်ပေါ့တယ်။ ဒါကြောင့် ပျံ့နှံ့လွယ်တယ်။ သစ်ခွ အသီးတစ်သီးတည်းမှာ သိန်းသောင်းချီ ပါဝင် တယ်။ အလွန်သေးငယ်တာကြောင့် အဏုကြည့်မှန်ပြောင်းနဲ့မှ မြင်ရတယ်။ သစ်ခွပန်းက ကမ္ဘာပေါ်မှာ နောက်ဆုံးမှဖြစ်တည်လာတဲ့ သက်ရှိပန်းပင်ဖြစ်တယ်။ နှစ်စဉ် ဖေဖော်ဝါရီလကနေ ဧပြီလအထိက သစ်ခွပန်းပွင့်တဲ့ကာလဖြစ်တယ်။ အပွင့်မျိုးစပ် အသီးမျိုးစပ်တွေဖြစ်တည် လာပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

ယခုအခါ နည်းပညာ၏အားသာမှုကြောင့် ဝါသနာတူရာများ ပေါင်းစုံ နိုင်သည့်နေရာဖြစ်သည့် လူမှုကွန်ရက်တွင်လည်း ပန်းမန်ချစ်မြတ်နိုးသူ များအချင်းချင်း ဗဟုသုတဖလှယ်နိုင်ရန်နှင့် ပညာဖြန့်ဝေရန်အတွက် Myanmar Orchid Lover Association ဖွင့်လှစ်ထားရာ သစ်ခွ ကို မြတ်နိုးသူ Fan ပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော် ရှိနေသည်ဟုလည်း သိရ သည်။

မြန်မာ့မျိုးရင်းသစ်ခွများကို မပျောက်ပျက်အောင် တစ်ဖက်က ထိန်းသိမ်းရင်း တစ်ဖက်ကလည်း စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးမှုအဆင့်သို့ ကူးပြောင်းလာမှုကို သစ်ခွမြတ်နိုးသူများက စောင့်မျှော်နေကြမည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါတော့သည်။

## ကျွဲ၊ နွား ခွာနာလျာနာရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်မှုအရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကြက်သွန်ခင်း ကျေးရွာ၌ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်မှ စတင် ကာ ဒေသခိုင်းနွားများအချို့၌ ခြေ ထောက်နာခြင်း၊ သရေကျခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခံစားရပြီး သံသယဖြစ်ဖွယ် ခွာနာလျာနာ ကူးစက်ရောဂါ လက္ခဏာများ ဖြစ်ပွားနေကြောင်း သိရသည်။  
မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီး ဌာန(ရုံးချုပ်)သုတေသနနှင့်ရောဂါ ရှာဖွေရေးဌာနခွဲမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသ ရေးဦးစီးဌာနမှူးမှတာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ခွာနာလျာနာ ရောဂါလက္ခဏာ

ခံစားနေရသော နွားများအား ဆေးဝါးကုသပေးခြင်း၊ ဓာတ်ခွဲ စမ်းသပ် အတည်ပြုနိုင်ရန် ရောဂါ နမူနာ ပစ္စည်းကောက်ယူခြင်းနှင့် အတူနေထိုင်ရသူများကို ကြိုတင် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းများ အခမဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ရောဂါပြန့်ပွားမှု ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် ရောဂါဖြစ် ပွားနေသော တိရစ္ဆာန်များကို သီးခြားခွဲထားခြင်း၊ လွှတ်ကျောင်း စာကျက်များသို့ သွားလာမှုထိန်း ချုပ်စေခြင်း စသည်များကို စီမံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
“ခွာနာလျာနာ ကူးစက်ရောဂါ ဆိုတာ နှစ်နှစ် တစ်ကြိမ်၊ တစ်နှစ် တစ်ကြိမ်ခန့် ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိတဲ့ ရောဂါပါ။ ကူးစက်နိုင်မှု

နည်းလမ်းတွေများသလို၊ ကူးစက် ပြန့်ပွားနိုင်မှုကလည်း မြန်ပါတယ်။ ရောဂါဖြစ်ပွားနေသော နွားတွေနဲ့ အနီးကပ်ထိစပ်မှုတွေသာမက လူ၊ ယာဉ်၊ ယန္တရားနဲ့ လေကတစ်ဆင့်ပါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့နိုင်လို့ ဖြစ်ပွားလာ ရင် အင်မတန်ထိန်းချုပ်ရ ခက်ခဲပါတယ်။ ခြောက်လတစ်ကြိမ် ကြိုတင်ကာကွယ် ဆေးထိုးတာက တော့ အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါတယ်”ဟု မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြော သည်။  
နေပြည်တော်ကောင်စီ အထွေ ထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်



စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူအဖွဲ့တို့က ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်နေ ကြောင်း ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ခွာနာလျာနာ

ကာကွယ်ဆေးများကိုလည်း မွေး/ ရေ/ကျေးလက်ဝန်ကြီးဌာနက အခမဲ့ ပံ့ပိုး ထောက်ပံ့ပေးနေကြောင်း၊ ရောဂါမဖြစ်သေးသော ကျွဲ၊ နွားများကို ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ကြိုတင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနိုင်

ရန်အတွက် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပါက မကြာမီ အောင်မြင်စွာ ထိန်းချုပ်သွားနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
မျိုးဇေယျာ(ပျဉ်းမနား)

## သံလွင်တံတား (ချောင်းဆုံ) တည်ဆောက်မှု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

မော်လမြိုင် ဩဂုတ် ၃၁  
မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ မုပွန်ဘက်ကမ်းနှင့် ချောင်းဆုံမြို့နယ်ဘက်ကမ်းသို့ သံလွင်တံတား(ချောင်းဆုံ)ကိုတည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ တည်ဆောက်မှု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါတံတားတည်ဆောက်ရေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်က ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၄)နှင့် တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၁)တို့က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
“တည်ဆောက်မှုရာနှုန်းက ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပါပြီ။ Foundation တည်ဆောက်တဲ့အခါမှာတော့ သံလွင်မြစ်ရဲ့ ရေစီးအားအခြေအနေအရ ရေတက်/ရေကျပေါ်မူတည်ပြီး နေ့ညမရွေး လုပ်ဆောင်နေပါတယ်”ဟု တည်ဆောက်ရေး အဖွဲ့(၄)မှ လ/ထ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးသက်ထွန်း(မြို့ပြ)က ပြောသည်။  
တံတားကြီး၏ပင်မအရှည်မှာ ၁၇၅၈ ပေရှိပြီး မုပွန်ဘက်ခြမ်းချဉ်းကပ်တံတား အရှည် ၆၈၉ ပေ၊ ချောင်းဆုံဘက်ခြမ်းချဉ်းကပ်တံတားအရှည် ၂၇၅၆ ပေရှည်လျားပြီး စုစုပေါင်းတံတားအရှည်မှာ ၅၂၀၃ ပေရှိကြောင်း သိရသည်။ တံတားအမျိုးအစားမှာ တံတားအောက်ထည်မှာ Bored Pile R.C.D ဖြစ်ပြီး တံတားအပေါ်ထည်မှာ သံမဏိသံပေါင်များဖြင့်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကာ လူသွားလမ်းသုံးပေ သုံးလက်မနှင့် နှစ်လမ်းသွားကားလမ်းအကျယ်မှာ ၂၈ ပေဖြစ်၍ တံတားခံနိုင် ဝန် ၇၅ တန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တံတားတည်ဆောက်မှု ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေကျပ် ၅၉ ဒသမ ၈၀၉ ဘီလီယံဖြစ်သည်ဟု ဦးမျိုးသက်ထွန်း(မြို့ပြ)က ပြောကြားသည်။  
မြတ်ဗွန်ထွေး(မြန်မာ့အလင်း)

# ဂျွန်နီအီးပန်းစ် ဝက်စ်ဘရူန်းသို့ရောက်ပြီ

မန်ယူနွဲ့အတွက် နှစ်ပေါင်းများစွာ ကစားခဲ့တဲ့ ဝက်စ်ဘရူန်းသို့ ရောက်သွားသော ဂျွန်နီအီးပန်းစ်ဟာ ဝက်စ်ဘရူန်းကို ပေါင် ခြောက်သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့သွားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တန်းကစားသမား အီးပန်းစ်ဟာ မန်ယူနွဲ့အတွက် ပွဲပေါင်း ၁၉၈ ပွဲ ကစားခဲ့ပြီးတဲ့နောက် ဝက်စ်ဘရူန်းကို ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မန်ယူနွဲ့ ပြိုင်ပွဲအားလုံးနီးပါး အီးပန်းစ်ပါဝင်ကစားခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ အီးပန်းစ်ဟာ မန်ယူနွဲ့ ဗဟိုခံစစ်မှန်နေရာမှာ ကစားခဲ့ ပြီးတဲ့နောက် ဝက်စ်ဘရူန်းကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ မြောက်အိုင်ယာ လန်ကစားသမားတစ်ဦးလည်းဖြစ်ပါတယ်။ အီးပန်းစ်ဟာ ၂၀၀၇ ခုနှစ်က မန်ယူနွဲ့အတွက် စတင်ကစားခဲ့ပြီး ပရီမီယာလိဂ်ဖလားလုံးဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ သူဟာ မြောက်အိုင်ယာလန်အသင်းအတွက်လည်း ၄၂ ပွဲအထိ ပါဝင်ကစားခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဒီစာချုပ်မူက တကယ်ကြီးကျယ်တဲ့ စာချုပ်တစ်ရပ် ပါပဲလို့ ဝက်စ်ဘရူန်းနည်းပြ တိုနီပူးလစ်က ဆိုပါတယ်။ အီးပန်းစ်ဟာ လက်ရှိ မန်ယူနွဲ့နည်းပြ ဗန်ဟားလ် လက်ထက်မှာ နေရာမရဖြစ်ခဲ့ပါဘူး။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် က ၁၇ ပွဲပဲ ကစားခဲ့ရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အသင်းမှ ထွက် ခွာဖို့ ဖြစ်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။



# မန်ယူက ငွေပုံအောပေးလည်း မပြောင်းဘူးဆိုတဲ့ နေမာ

တိုက်စစ်မှူးလိုအပ်ချက်ရှိနေတဲ့ မန်ယူအနေနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းရဲ့ အဓိက တိုက်စစ်မှူးဖြစ်တဲ့ နေမာကို ခေါ်ယူဖို့ကြိုးစားခဲ့တာပါ။ သို့ပေမယ့် နေမာက သူ့အနေနဲ့ စပိန်မှာပျော်ပိုက်နေပြီဖြစ်တဲ့အတွက် မန်ယူကိုမပြောင်းတော့ဘူး လို့ ဆိုပါတယ်။ မန်ယူအနေနဲ့ ပေါင်သန်းပေါင်းများစွာ ပုံအောပေးသော် လည်း မပြောင်းဘူးလို့ နေမာက ဆိုပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး နေမာဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ရာသီက ဘာစီလိုနာအသင်းအတွက် ၃၉ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးခဲ့တယ်လို့ ဆို ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာမှာ နေမာနဲ့ မက်ဆီတို့ရဲ့ အတွဲဟာ အတော်လေးအတွဲ ညီပါတယ်။ မက်ဆီ၊ ဆွာရက်စ်တို့ပြီးရင် ဘာစီလိုနာမှ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံး ကစားသမားက နေမာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နှစ်ကို ပေါင် ခြောက်သန်းအထက် ဝင်ငွေရရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဘာစီလိုနာမှာ အဓိကဂိုးသွင်းစက်အဖြစ် ရှိနေ တဲ့နေမာကို မန်ယူနည်းပြ ဗန်ဟားလ်က နေရာသိကတည်းက ခေါ်ယူဖို့ ကြိုး စားခဲ့တာပါ။ အရင်တုန်းက စိတ်ဝင်စားမှုကို တုံ့ပြန်ပြောဆိုခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေ မယ့် ကစားသမားခေါ်ယူရေးကာလကုန်ခါနီးမှာတော့ မန်ယူနဲ့ ကမ်းလှမ်းမှု ကို နေမာက ပြတ်ပြတ်သားသားငြင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ ပေါင်သန်းပေါင်းများစွာ ပေးပြီး ကမ်းလှမ်းပေးမယ့် မပြောင်းဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ >> စုစည်းသည်။



ယူအီးအက်စ်အေယူရှိ ၂၀၁၆ ခြေစစ်ပွဲတွေရဲ့ အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို စက်တင်ဘာ ၃ ရက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားဖို့ရှိနေပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်တွေမှာ အုပ်စု(A)နဲ့ အုပ်စု(H)က ပွဲစဉ်တွေက စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းနေတာနဲ့ ထိပ်တန်းအသင်းတွေရဲ့ အားထုတ်မှု၊ ခြေစွမ်းပြသနိုင်မှုတွေကို အက်ခတ်ရှင်းရှင်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ အကြိတ်အနယ်အားထုတ်ရမယ့် အသင်းကြီးတွေအတွက်ကလည်း အရေးကြီးတဲ့ ပွဲစဉ်တွေဖြစ်နေပြန်ပါတယ်။

**ချက်နှင့် ကာဇက်စတန်**  
အုပ်စု(A)မှာ ချက်တို့ ခြေစစ်ပွဲကစားပြီး ၁၃ မှတ်နဲ့ အုပ်စုဒုတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ချက်အသင်းက ပုံမှန်ခြေစွမ်းရနေပြီး တိုက်စစ်ရော ခံစစ်ပါ ဟန်ချက်ညီတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပထမ အကျော့ ကာဇက်စတန်ကွင်းမှာ ချက်တို့က လေး ဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ထားတာမို့ အခုပွဲမှာ ချက်တို့အိမ် ကွင်းမှာ အမှတ်ပြည့်ယူမယ့်ပွဲပါ။ ကာဇက်စတန်ရဲ့ ခြေစွမ်းက နောက်ဆုံးငါးပွဲမှာ နိုင်ပွဲတစ်ပွဲမှ မရခဲ့ တာမို့ အခုပွဲဟာ အိမ်ရှင်တို့ အောင်ပွဲမယ့်ပွဲဖြစ် ပါလိမ့်မယ်။

**နယ်သာလန်နှင့် အိုင်စလန်**  
အခုပွဲမှာတော့ နယ်သာလန်တို့ ခြေကုန်ထုတ်ရ မယ့် အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်စု(A)မှာ ခြောက်ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ၁၀ မှတ်သာရပြီး အုပ်စု တတိယနေရာမှာပဲရှိနေတဲ့ နယ်သာလန်တို့ နိုင်ပွဲ ကို မဖြစ်မနေရှာဖွေရတော့မှာပါ။ ဒါပေမယ့် အုပ်စု (A)မှာ ခြောက်ပွဲကစားပြီး ၁၅ မှတ်နဲ့ အုပ်စုကို ဦးဆောင်နေတဲ့ အိုင်စလန်ကို နယ်သာလန်တို့ အနိုင်ရဖို့ သိပ်တော့မလွယ်ပါဘူး။ နောက်ဆုံးတွေ့ ဆုံခဲ့တဲ့ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ပွဲမှာလည်း အိုင်စလန်တို့က နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ နိုင်ထားတာမို့ အခုပွဲမှာ အိမ်ကွင်းဖြစ် ပေမယ့် နယ်သာလန်တို့ ခက်ခဲမယ့်ပွဲဖြစ်နေပါတယ်။

**တူရကီနှင့် လတ်ဗီးယား**  
အုပ်စု(A)မှာ ခြောက်ပွဲကစားပြီးချိန်အထိ ရှစ် မှတ်သာရထားတဲ့ တူရကီအတွက် လတ်ဗီးယားနဲ့ ပွဲက စိတ်လှုပ်ရှားစရာကောင်းနေပါတယ်။ တူရကီ တို့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ ငါးပွဲရလဒ်ကိုကြည့်ရင် တစ်ပွဲမှမရှုံးထားပါဘူး။ ဒါပေမယ့် လတ်ဗီးယားနဲ့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ပွဲမှာတော့ တစ်ဂိုးစီသရေပွဲ ဖြစ်ထားပါတယ်။ အခု တူရကီကွင်းမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အိမ်ရှင်တို့အောင်ပွဲခံနိုင်တဲ့ပွဲပါပဲ။

**အီတလီနှင့် မော်လ်တာ**  
အုပ်စု(H)မှာတော့ အီတလီတို့ ခြောက်ပွဲကစား ပြီး ၁၂ မှတ်နဲ့ အုပ်စုဒုတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေ ပါတယ်။ အုပ်စုပွဲစဉ်တွေမှာ နိုင်ပွဲမရသေးတဲ့ မော်လ်တာတို့ကတော့ ဒီပွဲမှာ အိမ်ရှင်ရဲ့ ဖိအားပေး မှုအောက်မှာ အပြင်းအထန် ရုန်းကန်ရဖို့ရှိနေပါ တယ်။ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ မော်လ်တာကွင်းမှာ အီတလီတို့က တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ နိုင်ပွဲရထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အိမ်ရှင်တို့ ဖိအားပေးကစားမှု အောက်မှာ အမှတ်ပလာနဲ့ အိမ်ပြန်ရမှာပါ။

**ဘူးလ်ဂေးရီးယားနှင့် နော်ဝေ**  
အုပ်စု(H)မှာ နော်ဝေတို့ ခြောက်ပွဲကစားပြီး ၁၀ မှတ်နဲ့ အုပ်စုတတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေ ပါတယ်။ ဘူးလ်ဂေးရီးယားတို့လည်း ခြောက်ပွဲကစား ပြီး ရှစ်မှတ်နဲ့ စတုတ္ထနေရာမှာရှိနေတာမို့ ဒီပွဲဟာ ကြည့်ကောင်းမယ့်ပွဲပါပဲ။ ဒီနှစ်သင်းနောက်ဆုံး တွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ နော်ဝေကွင်းမှာတော့ နော်ဝေတို့က နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပါတယ်။ ပုံမှန်ခြေစွမ်း ရနေတဲ့ ဘူးလ်ဂေးရီးယားတို့ဟာ အခုပွဲမှာ အနိမ့် ဆုံးသရေရလဒ်ထွက်အောင် ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။

**အော့ဘိုင်ဂျန်နှင့် ခရိုအေးရှား**  
အုပ်စု(H)မှာ ခရိုအေးရှားတို့က ခြေစွမ်းပြပြီး ခြောက်ပွဲကစား ၁၄ မှတ်နဲ့ အုပ်စုထိပ်ဆုံးမှာ ဦး ဆောင်နေပါတယ်။ အော့ဘိုင်ဂျန်တို့ကတော့ ခြောက်ပွဲကစားပြီး လေးမှတ်သာရထားတာမို့ အခြေ အနေမကောင်းတော့ပါဘူး။ ပထမအကျော့ ခရို အေးရှားကွင်းမှာ အော့ဘိုင်ဂျန်ကို ခြောက်ဂိုးပြတ် နိုင်ပွဲရထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အထေးကွင်းဆိုပေ မယ့် ခရိုအေးရှားတို့ နိုင်ပွဲရဖို့မှာဖြစ်ပါတယ်။

>> မိုးမြင့်လင်းလက်

# အိုးထရက်ဖိုဒ်က ထွက်ခွာသွားနိုင်တဲ့ ဟာနန်ဒက်စ်

မန်ယူနွဲ့ အဓိကတိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဟာနန်ဒက်စ်ဟာ အသင်းမှထွက် ခွာသွားဖို့ရှိနေပါတယ်လို့ နည်းပြ ဗန်ဟားလ်က ဆိုပါတယ်။ ဒီအတောအတွင်း မှာ လေဗာကူဆင်အသင်းက ဟာနန်ဒက်စ်ကို ခေါ်ယူဖို့ အသင့်ရှိနေပါတယ် လို့ ဆိုပါတယ်။ ချန်ပီယံလိဂ်ခြေစစ်ပွဲအောင်ထားတဲ့ လေဗာကူဆင်အသင်းက ဟာနန်ဒက်စ်ကို လေဗာကူဆင်အသင်းနဲ့အတူ ချန်ပီယံလိဂ်ကစားခွင့်ရဖို့ မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။

အသက် ၂၇ နှစ် အရွယ်ရှိတဲ့ မက္ကဆီကို ကစားသမား ဟာနန်ဒက်စ်ကို လေဗာကူဆင်က အမြန်ဆုံးခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားသွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ လေဗာ ကူဆင်အသင်းဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်က လာဇီယိုကိုနိုင်ပြီး ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စု ကစားခွင့်ရရှိထားပါတယ်။

ဘာစီလိုနာ၊ ရိုးမားနဲ့ ဘောရစ်ဘော အသင်းတွေနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စု ကစားခွင့်ရရှိထားပါတယ်။ လေဗာကူဆင်အသင်းအနေနဲ့ ဟာနန်ဒက်စ်ကို ခေါ်ယူနိုင်မယ်ဆိုရင်တော့ ချန်ပီယံလိဂ်မှာ တွေ့ရဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဟာနန် ဒက်စ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ရိုးရဲမက်ဒရစ်သို့ အငှားသွားရောက်ကစားရာမှာ အက်သလက်တီကိုနဲ့ ကစားခဲ့တဲ့ချန်ပီယံလိဂ်မှာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူးလိုအပ်နေတဲ့ လေဗာကူဆင် အသင်းအနေနဲ့ ဟာနန်ဒက်စ်ကို အရခေါ်ယူသွားဖို့ မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။







# သက်တမ်းရှည် အင်းဝတံတား

မောင်သာ  
(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

လွန်ခဲ့သော နှစ် ၃၀ ကျော်က မန္တလေးမှ မြစ်ကြီးနားသို့ မီးရထားဖြင့် ခရီးထွက်ခဲ့စဉ် စစ်ကိုင်းတံတား ခေါ် အင်းဝတံတားကြီးပေါ်မှ ဖြတ်သန်းသွားခဲ့သည့်အချိန်ကို ကျွန်တော် ယခုတိုင်မှတ်မိနေပါသည်။ စစ်ကိုင်းတောင်တန်းကို နောက်ခံပြုထားသည့် ရောဝတီမြစ်ပြင်ကျယ်ကြီးနှင့် စစ်ကိုင်းတောင်တန်းတစ်လျှောက်ရှိ စေတီဖြူများကို တံတားပေါ်မှ မီးရထားဖြတ်သန်းမောင်းနှင်သွားနေစဉ် ခဏတာမျှသာ မြင်တွေ့လိုက်ရသဖြင့် ကြည့်၍မဝနိုင်ခဲ့ပါချေ။ ရှုမပြူးအောင် သာယာလှပသော ထိုမြစ်ကွင်းကို စစ်ကိုင်းတံတားကြီးပေါ်မှ ဖြတ်သွားဖူးကြသူတိုင်း အမှတ်ရကြမည်ဖြစ်ပေသည်။



ယင်းတံတားကြီးသည် ရောဝတီမြစ်ကို ဖြတ်ကျော်လျက် တောင်ဘက်ခြမ်း မန္တလေး၊ အမရပူရမှ မြောက်ဘက်ခြမ်း စစ်ကိုင်းသို့ ဆက်သွယ်ထားသောကြောင့် စစ်ကိုင်းတံတားဟု အမည်တွင်သကဲ့သို့ မြန်မာ့ကုန်းဘောင်ခေတ် ရှေးဟောင်းမြို့တော်တစ်ခုဖြစ်သည့် အင်းဝအနီးတွင် တည်ရှိသဖြင့် အင်းဝတံတားဟုလည်း ထင်ရှားသည်။ ၁၉၃၄ ခုနှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းတံတားကြီးသည် ယခုအခါ သက်တမ်း နှစ် ၈၀ ကျော်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၈၂၁ ခုနှစ်တွင် သာလွန်မင်း၏ သားတော် မင်းရဲနန္ဒမိတ်သည် ရောဝတီမြစ်အား ဖြတ်သန်းလျက် ကျွန်းသစ်တံတားတစ်ခုကို ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြောင်းလည်း မှတ်သားခဲ့ရဖူးပါသည်။

ရှည်လျားသော ရန်ကုန်မှ မြစ်ကြီးနားအထိ သွားနိုင်သော မီးရထားလမ်းသည် မန္တလေးမှတစ်ဆင့် တောက်လျှောက် လမ်းပေါက်သွားခဲ့သည်။ ၁၉၃၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂ ရက်နေ့ အင်္ဂါနေ့တွင် ထိုစဉ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘုရင်ခံဖြစ်သူ ဆာဟုချ်လင်းဒေါင်း စတီဗင်ဆန် (Sir Hugh Lansdown Stevenson) က စစ်ကိုင်းတံတားသစ်ကြီးကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ဘုရင်ခံသည် အဖြူရောင် အထူးမီးရထားတွဲတွဲ စီးနင်းလိုက်ပါလာခဲ့ပြီး ရထားထိန်း(ဂတ်ဗိုလ်)တွဲ၌ ခရိုင် မီးရထားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အရာရှိချုပ် ဦးတင်သည် မြန်မာ ခေါင်းပေါင်းကိုပေါင်းကာ တောင်ရှည်ပုဆိုးကိုဝတ်ဆင်ပြီး အလံစိမ်းကိုကိုင်၍ တံတားကြီးပေါ်မှ ဖြတ်သန်းသွားသော မီးရထားကြီးကို ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ နောင်အခါတွင် မိုးဒေဝါမလှရွှေဟု ကျော်ကြားလာခဲ့သည့် တွန်ဗင့် ကျောင်းသူလေး မလှရွှေက ဘုရင်ခံအား တံတား၏ တစ်ဖက်ထိပ်မှ ပန်းစည်းဆက်ခဲ့သည်။

ရောဝတီမြစ်သည် မြန်မာပြည်မြောက်ဖျား မေခ၊ မလိခတွင် မြစ်ဖျားခံခဲ့ပြီး မြောက်မှတောင်သို့ စီးဆင်းလာသော်လည်း စစ်ကိုင်းမြို့အနီးတွင် မြစ်လမ်းကြောင်းပြောင်းကာ မင်းဝဲတောင်ကြောကို ကွေ့ဝိုက်လျက် အရှေ့မှ အနောက်သို့ စီးဆင်းလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းကို တောက်လျှောက် ဆက်သွယ်နိုင်ရန် စစ်ကိုင်းမြို့ တောင်ဘက်တွင် အရှေ့အနောက်စီးဆင်းနေသည့် ရောဝတီမြစ်၏ တစ်ဆစ်ချိုးနေရာသည် အဓိကနေရာတစ်ခု ဖြစ်နေပေသည်။

အင်္ဂလိပ်တို့သည် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးကို သိမ်းပိုက်ခဲ့ပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းနှင့် အောက်ပိုင်းကို ဆက်သွယ်နိုင်ရန် မီးရထားလမ်းများကို ဖောက်ခဲ့သည်။ ၁၈၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် စစ်ကိုင်း-ရွှေဘို မီးရထားလမ်းနှင့် ၁၈၉၉ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းကို ဖောက်လုပ်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလိပ်အစိုးရသည် ရန်ကုန်မှ ရွှေဘို၊ မြစ်ကြီးနားအထိ ကားလမ်းနှင့် မီးရထားလမ်း ဆက်သွယ်နိုင်ရန် ရောဝတီမြစ်ကို စစ်ကိုင်းမြို့မှဖြတ်မည်ကားနှင့် မီးရထားလမ်းနှစ်လမ်း ပါဝင်သော တံတားတစ်စင်း ဆောက်လုပ်ရန် စီစဉ်ခဲ့ကြသည်။

စစ်ကိုင်းတံတားကြီးအား ရှစ်နှစ်ကြာ အသုံးပြုခဲ့ပြီး နောက် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဂျပန်တို့သည် ၁၉၄၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးမြို့ကို ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် စစ်ကိုင်းတံတားကြီးသည် စစ်ဘေးစစ်ဒဏ်သင့်ခဲ့ရသည်။ ထိုနေ့ည သန်းခေါင်ယံမတိုင်မီ တစ်မိနစ်အလိုတွင် အင်္ဂလိပ်စစ်တပ်သည် ဂျပန်တို့၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မန္တလေးမှ မြစ်ကြီးနားသို့ ဆုတ်ခွာခဲ့စဉ် ဂျပန်များဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းပြတ်တောက်စေရန် စစ်ကိုင်းတံတားကြီးအား ဗုံးခွဲဖျက်ဆီးခဲ့သည်။ ဗုံးဒဏ်ကြောင့် စစ်ကိုင်းတံတားကြီး၏ တံတားခံအမှတ် ၇ နှင့် ၈ တို့သည် ရောဝတီမြစ်အတွင်းသို့ ကျိုးကျခဲ့ကာ ရေလယ်တိုင်ခုနှစ်တိုင် ပျက်စီးခဲ့ပြီး မန္တလေးဘက်ကမ်းနှင့် စစ်ကိုင်းဘက်ကမ်း ကုန်းလမ်းဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်ခဲ့သည်။

မင်းတုန်းမင်းသည် ထိုနေရာ၏အရေးပါမှုကို သိရှိခဲ့သည့်အတွက် တံတားတစ်စင်းမတည်ဆောက်ခဲ့သော်လည်း နယ်ချဲ့များ၏ရန်ကို ကာကွယ်နိုင်ရန် သပြေတန်း၊ အစေခံနှင့် ဆင်ကျိုးဟူသော ခံတပ်သုံးခုကို သုံးပွင့်ဆိုင် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ မင်းနေပြည်တော် ရတနာပုံသို့ တက်ရောက်လာနိုင်သည့် နယ်ချဲ့စစ်သင်္ဘောများအား ထိုခံတပ်များမှ တားဆီးဟန့်တားရန် ရည်ရွယ်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလိပ်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံအား သိမ်းယူပြီးသည့် နောက်ပိုင်းတွင် စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသော စစ်ကိုင်းတံတားကြီးကို တည်ဆောက်ခဲ့ကြသည်။

ထို့ကြောင့် ၁၉၂၄ ခုနှစ်တွင် စစ်ကိုင်းတံတား ဒီဇိုင်းပုံစံကို Redel Palmers & Tritton ကုမ္ပဏီမှ အင်ဂျင်နီယာချုပ် မစ္စတာဂျေအီးစီရိုက ဦးဆောင်ရေးဆွဲခဲ့ကာ ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၁၅၅၇၇၃၁၈ ကျပ် ကုန်ကျမည် ဖြစ်ကြောင်း တွက်ချက်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလိပ်တို့သည် ၁၉၂၇ ခုနှစ်တွင် စစ်ကိုင်းတံတားကြီးကို စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ကာ ၁၉၃၄ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းတံတားသည် ၁၂၀၃ မီတာ (၃၉၄၈ ပေ) ရှည်လျားကာ ရေလယ်တိုင် ၁၅ လုံး ရှိသည့်အနက် အမြင့်ဆုံးတိုင်သည် ရေအောက်ကြမ်းပြင်မှ



ထိုစဉ်က မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ဘုရင်ခံဖြစ်သူ ဆာဟုချ်လင်းဒေါင်း စတီဗင်ဆန် (Sir Hugh Lansdown Stevenson) က စစ်ကိုင်းတံတားသစ်ကြီးကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

သည်။ ပြည်သီဟသူဟု ထင်ရှားသော နရပတိ (၁၄၄၃- ၁၄၆၉) သည် စစ်ကိုင်းဘက်ခြမ်း၌ ထူပါရုံစေတီကို တည်ခဲ့ပြီး ခရစ်နှစ် ၁၄၄၇ ခုနှစ်တွင် စေတီတော်အား ထီးတော်တင်ခဲ့ချိန်တွင် တစ်ဖက်ကမ်းရှိ အင်းဝမှ ပြည်သူများ စစ်ကိုင်းသို့ လာရောက်ဖူးမြော်နိုင်ကြရန် ရောဝတီမြစ်ကို ဖြတ်သန်းလျက် ယာယီသစ်သားတံတားတစ်ခုကို ထိုးခဲ့သည်။ ထူပါရုံစေတီတော်ထီးတင်ပွဲတွင် အင်းဝဘက်ကမ်းမှ မင်း၊ မိဖုရား၊ မှူးမတ်များနှင့် ပြည်သူများသည် ယင်းတံတားပေါ်မှ ပျော်ရွှင်စွာ ဖြတ်သန်းခဲ့ကြကြောင်း ဦးအောင်သော်၏ (History Sites in Myanmar) စာအုပ်တွင် ရေးသားထားသည်။ ယင်းတံတားသည် မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ပထမဆုံးသော ရောဝတီမြစ်ကူးတံတားကြီး ဖြစ်ဖွယ်ရှိပေသည်။

တံတားကြမ်းခင်းမီးရထားသံလမ်းအထိ ၁၀၂ ပေမြင့်သည်။ ရေလမ်းကင်းလွတ်အမြင့်သည် ပေ ၄၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတံတားသည် သံပေါင်ပေါင်းကူးတံတားအမျိုးအစားဖြစ်ကာ ခန်းပွင့် ၁၆ ခုရှိသည်။ သံရက်မများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ခန်းပွင့်များတွင် ပေ ၃၅၀ အရှည် ခန်းပွင့် ကိုးခန်း၊ ပေ ၂၅၀ အရှည် ခန်းပွင့် တစ်ခန်းနှင့် ပေ ၆၀ အရှည် ခန်းပွင့် မြောက်ခန်းပါဝင်သည်။ သံပေါင်များကို Braithwaite ကုမ္ပဏီကထုတ်လုပ်ပေးခဲ့ပြီး တံတားကြီးတစ်ခုလုံး၏ ဆောက်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်သည် ထိုစဉ်က ငွေကြေးတန်ဖိုးအရ စတာလင်ပေါင် တစ်သန်း (မြန်မာကျပ်ငွေ ၁၄၃၀၀၀၀၀) ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတံတားကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးသွားချိန်တွင် ၇၂၄ မိုင်

ရမည်းသင်းမြို့ အထက(မြို့မ)၌ ကျောင်းဆောင်သစ် ရေစက်ချ

ရမည်းသင်း ဩဂုတ် ၃၁  
ကျောင်းဆောင်သစ်အလှူရေစက်ချပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက်နံနက် ၆ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့ အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (မြို့မ)ရှိ ကျောင်းဆောင်သစ်၌ ကျင်းပရာ ရန်အောင်မင်းကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ဦးစီးပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တနန္ဒောဘာသနှင့် မြို့နယ်ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်များ၊ ကျောင်းဆောင်သစ်အလှူရှင် ရမည်းသင်းမြို့ ကျော်ဇင်ရပ်နေ ဒေါ်အေးကြည်(ငွေရတနာအောင် စိန်ရွှေငွေရတနာရောင်းဝယ်ရေး)မိသားစု၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မာဝင်း၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်များ တက်ရောက်ကြပြီး တရားတော်ကိုနာယူကာ လျှာဒါန်းမှုအစုစုကို ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့သည်။  
ကျောင်းဆောင်သစ်ကြီးကို အလှူရှင်မိသားစုများက ငွေကျပ်သိန်း ၁၅၀ ကျော် အကုန်အကျခံတည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားရေးတွင် များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဟု သိရသည်။

# ပုဂံဒေသရှိ မြစေတီဘုရားပွဲတော် ရိုးရာမပျက် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ

ညောင်ဦး၊ ဩဂုတ် ၃၁  
ပုဂံယဉ်ကျေးမှု နယ်မြေဒေသ မြင်းကပါကျေးရွာရှိ ကျန်စစ်သား မင်းကြီး၏သားတော် ရာဇကုမာရ မင်းသားကောင်းမှုတော် မြစေတီ ဘုရား ဗုဒ္ဓပူဇော်မှု ဘုရားပွဲတော် ကို နှစ်စဉ် ဝါခေါင်လဆန်းပိုင်းမှ ဝါခေါင်လပြည့်နေ့အထိ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်မြဲ ဖြစ်ရာ ယခုနှစ်တွင်လည်း ရိုးရာ မပျက် အရပ်သွန်း လှည့်လည် ဖျော်ဖြေပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက် မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (ယာပုံ)

ဝါခေါင်လဆန်း ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက် အထိ ဘုရားကြီးတွင် အသံမစဲ ပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ် ပူဇော်ပွဲ၊ ဝါခေါင် လဆန်း ၁၂ ရက်နှင့် ၁၃ ရက် များတွင် မင်းကွန်းတောင်ရိုး နဂါးပတ်တောင်ကျောင်း ဆရာတော် နယ်လှည့်ဓမ္မကထိက ဦးပညာ လောက၏ နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်း တရားပွဲများကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက် နံနက် ပိုင်းက ဘုရားကြီးသို့ မြင်းကပါ ကျေးရွာအုပ်စု မြို့မရပ်မှ အမျိုး သမီးများက ဘုရားကြီးအား သစ်သီး နှင့် ကိတ်များကို ပုံစံအမျိုးမျိုး အလှဆင်လျက် ဆွမ်းတော်ကြီး

ကပ်လှူပွဲကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။  
ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက် ညနေပိုင်းက ဘုရားပွဲတော်တွင် နှစ်စဉ် ထည့်သွင်း ကျင်းပမြဲဖြစ် သည့် ရိုးရာ အရပ်သွန်းများ ဖျော်ဖြေလှည့်လည်ပွဲကို စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ရာ ဒေသတွင်းနှင့် ပြည်တွင်း ဘုရားဖူး ဧည့်သည်အများအပြား လာရောက် ကြည့်ရှုကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဓာတ်ပုံပညာရှင်၊ ဝါသနာရှင်များ ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ ရုပ်သံအဖွဲ့များလည်း လာရောက် မှတ်တမ်းရိုက်ကူးကြကြောင်း အဆိုပါ



အရပ်သွန်း ဖျော်ဖြေမှုကို ရိုးရာ ကျောင်း ၁၅ ကျောင်း၊ ယွန်းလုပ် မပျက် နှစ်စဉ်ပြုလုပ်နိုင်ရန် မြင်းကပါ ငန်းနှင့် အခြားလုပ်ငန်းရှင်များ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း ၁၅ ကျောင်း၊ ယွန်းလုပ် ငန်းနှင့် အခြားလုပ်ငန်းရှင်များ ကျေးရွာအတွင်းရှိ လူငယ်အဖွဲ့များ က ဦးဆောင်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
ရဲသူရအောင် (ညောင်ဦး)



ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီက ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ပြီး မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး ကွန်ကရစ်လမ်းများ၊ ကတ္တရာလမ်းများအဖြစ် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လမ်းဘေးဝဲယာ အုတ်စီရေနုတ်မြောင်းများ၊ လမ်းဖြတ် ရေနုတ်မြောင်းများ နှင့် ချောင်းကူးတံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဩဂုတ်လ စတုတ္ထပတ်က မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းကျော်စံ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးစဉ်။  
ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)

## မျိုးသန့်စင်မှုရရှိရန် ပထမအကြိမ် မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်းဆောင်ရွက်

မုဒုံ၊ ဩဂုတ် ၃၁  
မြေဩဇာကြပတ်ပွဲနှင့် မျိုးသန့် စံပြုရုံတွင် မျိုးစေ့သန့်စင်မှုရရှိရန် အတွက် ပထမအကြိမ် မျိုးကွဲနုတ် ပယ်ခြင်းကို ဩဂုတ် ၂၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ် တော်ကူးကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၈၆၈)တွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် မိုး စပါး ပေါ်ဆန်းရင် GAP ၁၀ ဧက

စံပြုကွက်၌ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ကြ သည်။  
အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်း များ၊ တော်ကူးနှင့် တံခွန်တိုင် ကျေးရွာများမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ရွေးဦးစွာ ခရိုင်မျိုးစေ့ တာဝန်ခံ ဒေါ်အိမ်ရှင်က မျိုး ကောင်း မျိုးသန့်ထုတ် စိုက်ခင်းများ ၌ မျိုးစေ့သန့်စင်မှု ရရှိရန်အတွက် မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်းများကို အပင် ပွားစုံချိန်၊ ပန်းပွင့်ချိန်၊ ရင့်မှည့် ချိန်တို့တွင် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးမှူး ဦးကျော်သက်ဦးက မြေဩဇာကျေးရာတွင် သဘာဝ

မြေဩဇာ (ကြက်ချေး၊ နွားချေး) နှင့် ယူရိုးယားမြေဩဇာကို တစ်ညရော နှပ်ထားပြီး အသုံးပြုပါက အကျိုးရှိ ထိရောက်ပုံကို ရှင်းလင်းပြောကြား ကြသည်။  
ယင်းနောက် ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများက မိုးစပါး ပေါ်ဆန်းရင် GAP ၁၀ ဧက စံပြုကွက်တွင် စုပေါင်း မြေဩဇာကျေးကြပြီး မျိုးစေ့ သန့်စင်မှုအတွက် ပထမအကြိမ် မျိုးကွဲ နုတ်ပယ်ခြင်းတို့ကို စုပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း သိရသည်။  
ကိုချစ်(မုဒုံ)

## ဇီးကုန်း ရွာဦး ဘုန်းကြီးကျောင်းဆောင်သစ်အတွက် အလှူရှင်များ ထပ်မံလိုအပ်နေ

တပ်ကုန်း၊ ဩဂုတ် ၃၁  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ် သပြေချောင်း အုပ်စု ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းမ ဟောင်း အနောက်ဘက်ဘေးရှိ ဇီးကုန်းကျေးရွာ ရွာဦးဘုန်းကြီး ကျောင်းကို စေတနာရှင် အလှူ ရှင်များ၏ စုပေါင်း ထည့်ဝင်ငွေ များဖြင့် ယခုအခါ တစ်ထပ်တိုက် ကျောင်းဆောင်သစ် တစ်ဆောင်ကို ဆောက်လုပ်လျက်ရှိရာ အလှူရှင် များ ထပ်မံလိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
“အရင်ကျောင်းက နှစ်ပေါင်း ကြာလာတာနဲ့အမျှ ခိုင်ခံ့မှုမရှိ တော့တဲ့အတွက် ကျောင်းဟောင်း ကိုဖျက်ပြီး ယာယီကျောင်းဆောင် သစ်ကို ကျေးရွာပြည်သူအင်အားနဲ့



အမြန်ဆောက်လုပ်ခဲ့ရတယ်။ ဖောင် ဒေးရှင်းအပိုင်းကတော့ ပြီးသွားပါပြီ၊ သို့သော်လည်း ဆက်လက်ဆောက် လုပ်ဖို့အတွက် ငွေကမလုံလောက်

သေးတဲ့အတွက်အလှူရှင်တွေ ထပ်မံ လိုအပ်နေပါတယ်” ဟု ကျောင်းထိုင် ဆရာတော် ဦးစန္ဒာသီရိက မိန့်ကြား သည်။ လှူဒါန်းလိုသည့် စေတနာရှင်

အလှူရှင်များအနေဖြင့် ဖုန်း-၀၉- ၇၉၇၀၃၉၂၅၊ ၀၉-၇၉၇၆၆၆၂၅၈၉ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။  
မောင်လွင်

## လပွတ္တာမြို့နယ် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံး ပွင့်လှစ်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၃၁  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးစပါးကွင်းပိတ်ပွဲကို ငွေရုံးလေးကျေးရွာ ရှေ့တန်းပညာပေးစခန်း၌ ဩဂုတ်လ စတုတ္ထပတ်က ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက “ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ အချိန်မရွေးဖြစ်ပေါ်တတ်သဖြင့် ကြိုတင်အစီအမံများဆောင်ရွက်ထားကြရန် စိုက် ဧက ပြည့်မီရေးသာမက အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ စနစ်ပုံမှန်ကန်ရေး၊ သွင်းအားစုများ အချိုးကျအချိန်ကိုထည့်သွင်းရေး၊ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေး၊ ပိုလျှံမှုများကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုစီမံ ခန့်ခွဲသွားရန်” ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။  
လယ်ဝေးမြို့နယ်၌ ဩဂုတ်လအထိ မိုးရွာရက် ၅၈ ရက်နှင့် မိုးရေချိန် ၃၀ လက်မရွာသွန်းခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ရွာသွန်းမှုထက် ပိုမိုခဲ့သဖြင့် မိုးသီးနှံ၊ မိုးစပါးများ စိုက်ချိန်ပုံမှန်ထက်စော၍ စိုက်ပျိုး ရခြင်းကြောင့် ယခု ကွင်းပိတ်ပွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လပွတ္တာ၊ ဩဂုတ် ၃၁  
လပွတ္တာခရိုင် လပွတ္တာမြို့နယ် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု One Stop Shop ရုံးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရွေးနုဒီခန်းမရှေ့၌ ဩဂုတ်လတတိယပတ်က ကျင်းပသည်။ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု (One Stop Shop) ရုံးမှ ပြည်သူတို့၏ အခြေခံ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်အဆင့်ဌာန(၈)ခုမှ ပူးပေါင်း၍ ဝန်ဆောင်မှု ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ ရုံးချိန်အတိုင်းဖွင့်လှစ်ထားသည်။ လိုအပ်ချက်များရှိပါက (OSS) ရုံးရှိ အကြံပြုစာသေတ္တာတွင် ထည့်သွင်းအကြံပြုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
ဝင်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

## လယ်ဝေးမြို့နယ် မိုးစပါးကွင်းပိတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၃၁  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးစပါးကွင်းပိတ်ပွဲကို ငွေရုံးလေးကျေးရွာ ရှေ့တန်းပညာပေးစခန်း၌ ဩဂုတ်လ စတုတ္ထပတ်က ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက “ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ အချိန်မရွေးဖြစ်ပေါ်တတ်သဖြင့် ကြိုတင်အစီအမံများဆောင်ရွက်ထားကြရန် စိုက် ဧက ပြည့်မီရေးသာမက အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ စနစ်ပုံမှန်ကန်ရေး၊ သွင်းအားစုများ အချိုးကျအချိန်ကိုထည့်သွင်းရေး၊ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေး၊ ပိုလျှံမှုများကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုစီမံ ခန့်ခွဲသွားရန်” ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။  
လယ်ဝေးမြို့နယ်၌ ဩဂုတ်လအထိ မိုးရွာရက် ၅၈ ရက်နှင့် မိုးရေချိန် ၃၀ လက်မရွာသွန်းခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ရွာသွန်းမှုထက် ပိုမိုခဲ့သဖြင့် မိုးသီးနှံ၊ မိုးစပါးများ စိုက်ချိန်ပုံမှန်ထက်စော၍ စိုက်ပျိုး ရခြင်းကြောင့် ယခု ကွင်းပိတ်ပွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ထမ်းဆောင်ကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

၁။ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အစိုးရဌာနများနှင့် လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကအချင်းချင်းအကြားတွင် လည်းကောင်း၊ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထိုက်သင့်သည့် စာချုပ်စာတမ်းများကို ချုပ်ဆိုရာတွင် စာချုပ်မချုပ်ဆိုမီ ဖြစ်စေ၊ ချုပ်ဆိုသည့်အခါ၌ဖြစ်စေ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံတံဆိပ်ခေါင်းအက်ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းပါရှိပါသည်။

၂။ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထိုက်သင့်သည့် စာချုပ်စာတမ်းပေါ်တွင် တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ထမ်းဆောင်ထားခြင်းမရှိလျှင် အဆိုပါစာချုပ်စာတမ်းကို သက်သေခံအဖြစ်လက်ခံခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်ပေးခြင်း၊ မှန်ကန်ကြောင်း အသိအမှတ်ပြု သက်သေခံလက်မှတ်ရေးထိုးပေးခြင်း စသည်တို့ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနတို့က ဆောင်ရွက်ပေးမည်မဟုတ်ပါ။

၃။ စာချုပ်စာတမ်းတစ်စုံတစ်ရာပေါ်တွင် တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ထမ်းဆောင်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ထိုက်သင့်သည့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ပမာဏ အပြည့်အဝ ထမ်းဆောင်ထားမှု မရှိခြင်း ကို စိစစ်တွေ့ရှိရလျှင် ထပ်မံထမ်းဆောင်ရမည့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ပမာဏအပြင် ယင်း၏ ၁၀ ဆနှင့် ညီမျှသောငွေကို ဒဏ်ငွေအဖြစ်ပေးဆောင်ပြီးမှသာ ဥပဒေအရ ဆက်လက် အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ထိုက်သင့်သည့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ကို မည်သူကပေးဆောင်ရမည်၊ မည်သည့်စာချုပ်စာတမ်းအမျိုးအစားအတွက် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်မည်မျှ ထမ်းဆောင်ရမည်တို့ကို ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) တွင် လည်းကောင်း၊ မြို့နယ် အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးအသီးသီးတွင်လည်းကောင်း မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိမိတို့၏စာချုပ်စာတမ်းများကို ဥပဒေနှင့်အညီ သက်သေခံ ခိုင်မာစေရေးအတွက် စာချုပ်စာတမ်းများပေါ်တွင်ထိုက်သင့်သည့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်အပြည့် အဝထမ်းဆောင်စေရေး အလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

### လစာဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် “လစာ၊ လုပ်ခ၊ နှစ်စဉ်ကြေး၊ ပင်စင်၊ ကရုဏာကြေးနှင့် လစာ/လုပ်ခအစား သို့မဟုတ် ယင်းတို့အပြင် ထပ်ဆောင်းရရှိသည့် အခကြေးငွေ၊ ကော်မရှင်၊ အကျိုးခံစားခွင့်” တို့အတွက် လစာခေါင်းစဉ်ဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

ထို့အပြင် အထက်ပါ လစာဝင်ငွေခွန်ကို “တစ်ဦးတစ်ယောက်ပိုင် လုပ်ငန်းဖြစ်လျှင် ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်က လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂိုလ်စုပိုင်ဖြစ်လျှင် ထိုပုဂ္ဂိုလ်စုက လည်းကောင်း၊ အစိုးရ သို့မဟုတ် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်လျှင် ငွေထုတ်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူ စီမံခန့်ခွဲရေးဝန်ထမ်းကလည်းကောင်း တာဝန်ယူ၍ ကျသင့်အခွန်ကို နုတ်ယူပေးသွင်းရန်” ဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

ယခုအခါ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ စာသင်ကျောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း၊ ပညာသင်ကျောင်း အမျိုးမျိုးတို့ရှိသော်လည်း လစာဝင်ငွေခွန်ပေးသွင်းမှု အားနည်းနေကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် လစာဝင်ငွေခွန် နုတ်ယူပေးသွင်းရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊ လစာနှစ်ချုပ် တင်သွင်းရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသဖြင့် ပျက်ကွက်သူများသည် တည်ဆဲဝင်ငွေခွန်ဥပဒေအရ အပြစ်ရှိလာမည် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) တွင် ဖော်ပြထားသောဇယားပုံစံအား ကူးယူ၍ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀ ကျော်သော ဝန်ထမ်းများ၏ သက်ဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို ဖြည့်သွင်းပြီး မိမိရုံးချုပ်တည်ရှိရာ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများသို့ အမြန်ဆုံး ဆက်သွယ်ပေးပို့ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန









ကျော် ရာထူးဝန်အဖွဲ့မှထူးများဝင်ခွင့် အရာအတတ်သင်ဒီပလိုမာဝင်ခွင့် ဘာသာစိပလိုမာဝင်ခွင့် ဖွင့်ပြီ

လင်းရှင်း အကြံပြုရေးကော်ပိုရေးရှင်း

ဂျပန် အကြံပြုရေးကော်ပိုရေးရှင်း

CNG အိမ်ပေးငှားရန်ရှိသည်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

Myanmar B2B Management Magazine

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

U Zaw Myint (Law Firm)

ဖခင်အမည်မှန်

မေ့သကဲ့ရစ်အမည်မှန်

“ပင်လယ်ပြင်မှတိုင်းသံများ”

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာ

ဖခင်အမည်မှန်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

စက်ရုံများတစ်ဦးအမြန်အလိုရှိသည်

ဒီကရီကိုအတည်ပြုရန်အမိန့်ထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြတ်စဲခြင်း

“ယာဉ်အမှတ်- 6F/3803, 6F/3804 တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍”







# အိုလံပစ်ခြေစစ်ပွဲဝင်မည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီး နောက်ဆုံးဆန်ခါတင်ကစားသမားများ ရွေးချယ်

သတင်း-မင်းခေတ် > ဓာတ်ပုံ-မင်းထက်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၃၁

၂၀၁၆ အိုလံပစ်အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲဝင်မည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်း နောက်ဆုံးဆန်ခါတင် ကစားသမားရွေးချယ်မှုကို ယနေ့အပြီးသတ်ရွေးချယ် ထုတ်ပြန်ပြုစုကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။

ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ အပြီးသတ် ရွေးချယ်ထုတ်ပြန်လိုက်သည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုး သမီးဘောလုံးအသင်းမှာ **ဂိုး-မြဖူးဝို၊ ခင်သီတာအေး၊ သန္တာဦး၊ နောက်တန်း-ခင်သန်းဝေ၊ ဇင်မာဝင်း၊ ဝေဝေ အောင်၊ ဖူးပွင့်ခိုင်၊ ဇင်မာထွန်း၊ ဇာခြည်ဦး၊ လီလီလှိုင်၊ အေးအေးမိုး၊ အလယ်တန်း-စန်းစန်းမော်၊ သန်းသန်းထွေး၊ နော်အားလှဝါးဖော၊ ခင်မိုးဝေ၊ အေးမျိုးမြတ်၊ ရူပါခိုင်၊ မေမံပယ်ဖူး၊ ရှေ့တန်း-ရီရီဦး၊ ဝင်းသီရိထွန်း၊ မေသူကျော်၊ လှယဉ်ဝင်း၊ နီလာဝင်းတို့ ဖြစ်ကြသည်။**

အပြီးသတ်ဆန်ခါတင် ရွေးချယ်ခဲ့သည့် မြန်မာ

အမျိုးသမီးအသင်းသည် အိုလံပစ်အမျိုးသမီး အာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အကြိုပြင်ဆင်မှုအဖြစ် တရုတ် ပြည် နန်ကျင်းမြို့တွင် လေ့ကျင့်ခြေစမ်းရန် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာပြီး စက်တင်ဘာ ၈ ရက်အထိ နန်ကျင်းမြို့၌ လေ့ကျင့်ခြေစမ်းသွားမည်ဖြစ်ကာ စက်တင်ဘာ ၉ ရက် တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်ကျင်းပမည့် ၂၀၁၆ အိုလံပစ် အမျိုး သမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အာရှဇုန်ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ် ပွဲ ကို စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ မန္တလေးမြို့ မန္တလာသီရိအားကစားကွင်းကြီး၌ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ် သည်။

အဆိုပါ ၂၀၁၆ အိုလံပစ် အမျိုးသမီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်းနှင့် အတူ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ ဂျော်ဒန် အမျိုး သမီးလက်ရွေးစင်အသင်းတို့သည် တစ်အုပ်စုတည်း အုပ်စု ပတ်လည် **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄**



## မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း ဗီယက်နမ်ကိုရုံးပြီး အုပ်စုအဆင့်မှထွက်ခဲ့ရ

ဗီယက်နမ် ဩဂုတ် ၃၁

အာဆီယံ-၁၉ ပြိုင်ပွဲအုပ်စု(ခ)နောက်ဆုံးနေ့ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ညနေပိုင်းက လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျင်းမြို့ရှိ အမျိုးသားအား ကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းသည် ဗီယက်နမ်အသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီး အုပ်စုအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။

ဗီယက်နမ်ယူ-၁၉ - **နှစ်ဂိုး**  
မြန်မာယူ-၁၉ - **ဂိုးမရှိ**

မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းမှာ ယခုပွဲတွင် သရေတစ်မှတ်ရရှိ ပြင် ဆီမီးပိုင်နယ်တက်ရောက်မည်ဖြစ်သော်လည်း ဗီယက်နမ်

ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သောကြောင့်အုပ်စုအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းမှာ ပွဲအစပိုင်းတွင် ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ရရှိသည့် ဂိုး သွင်းခွင့်များကို အသုံးမချနိုင်ခဲ့သလို ဗီယက်နမ်တိုက်စစ်ကို လည်း မထိန်းနိုင်ခဲ့ပေ။ မြန်မာအသင်းသည် မလေးရှားနှင့် ခုနစ် မှတ်စီတူခဲ့သော်လည်း ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် အုပ်စုမှ ထွက်ခဲ့ရ ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် မလေးရှားအသင်းကို အနိုင်ရခဲ့သည့် ပွဲထွက်လူစာရင်းအတိုင်း ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပွဲအစပိုင်းတွင် **စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁**

**နောက်ဆုံးရရှိနိုင်တကာသတင်း**

### အာသံပြည်နယ်တွင် ရေကြီးမှုကြောင့် လူပေါင်း ၄၆၀၀၀၀ ကျော် ဒုက္ခရောက်

နယူးဒေလီ ဩဂုတ် ၃၁

အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့မြောက် ပိုင်း အာသံပြည်နယ်တွင် ရေကြီးမှုကြောင့် လူပေါင်း ၄၆၀၀၀၀ ကျော် အတိဒုက္ခ ရောက်နေကြောင်း ဒေသခံ မီဒီယာများက တနင်္လာနေ့ တွင် ပြောကြားသည်။

အာသံပြည်နယ်၏ ရေလွှမ်း မိုးမှုအခြေအနေမှာ ဆိုးရွား လျက်ရှိပြီး အဓိကမြို့ကြီးများ နှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့် မှာ ကြီးမားသော ပျက်စီးမှု အန္တရာယ်နှင့် ကြုံတွေ့နေရ ကြောင်း အင်ဒို-အာရှ သတင်း ဌာနတာဝန်ရှိသူများက တနင်္လာ နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ရေလွှမ်းမိုးခံ ဒေသများ တွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ကို အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်နေ ကြောင်း၊ အဆိုပါဒေသများ တွင် ကျောင်းများ ပိတ်ထားရ ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

## မြစ်ရေကြီးခြင်း သတိပေးချက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာ ချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ သည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် တစ်ပေခန့်တွင် ရောက်ရှိနေ သည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်း မြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိ နိုင်သည်။

ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူး သတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံ ပြုထားကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

# ညောင်နှစ်ပင်ရေသန့်စင်စက်ရုံမှ သောက်သုံးရေ ပူလုံစွာရရှိတော့မည့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်



ရွှေပြည်သာမြို့နယ်အတွင်း ရေရောက်ရှိမှု စမ်းသပ်ပို့လွှတ်နေစဉ်။

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၃၁

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ပြည်သူ များ လိုအပ်သောသောက်သုံးရေကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန(ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု)က

ရိုးဖြူ၊ ဖူးကြီး၊ လှော်ကား၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ရေပေးဝေရေးစီမံ ကိန်း (ငမိုးရိပ်)ရေသန့်စင်စက်ရုံများနှင့် စက်ရေတွင်းများမှ နေ့စဉ်ရေ ၇၂၅ သန်း ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည်။

**စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄**

သတင်း ဆောင်းပါး ရီရီမြင့် ဥဗ္ဗာသန့်

## အလုပ်ခန့်ထားမှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ရေးဆွဲချုပ်ဆိုကြရန် အသိပေးကြေညာ

စာမျက်နှာ-၆

**ASA AUNG NAING SCHOOL OF ACCOUNTANCY**

# အိုးအောင်နိုင်

(ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင်-CPA)

B.Com(Q), CPA, FLCCI(London-UK), DA(LCCI-UK), FFA(IFA-UK)

# LCCI

Level-I, II, III

ဇာရှင်း ကို ဝေ ဇာ နန်း ဟူး

**For April Exam**

ကျောင်းအပ် လက်ခံပြု

3-10-2015 စမည်။

အမှတ် - ၂၄၄ တတိယထပ်၊ မီးပွိုင့်နှင့်ခုံးတံတားကြား၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(ထက်)။ Tel: 0973099752, 0973066231, 0932060060

မြန်မာ့အလင်း (စက်တင်ဘာ ၁၊ ၂၀၁၅) မှာ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့ပါသည်။

www.facebook.com/MYANMALINEWS

မြန်မာ့အလင်း